
Obres de la LAV
L’Adif inspecciona les
esquerdes a pisos  pàg. 4
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TORNEN LES MOBILITZACIONS
Tracte Just ha anunciat dues 
manifestacions per als dies 19 i 20 
de maig i una tancada a l’Ajuntament

03

El diputat socialista carles corcuera assegura en una assemblea a l’abi que el document serà una realitat abans de les vacances d’estiu

SOTERRAMENT DE LA LÍNIA DE PORTBOU

L’assemblea de la Plataforma 
Tracte Just-Soterrament Total va 
acordar en assemblea l’11 d’abril 
–en una reunió multitudinària a 
l’Abi– que, si el projecte construc-
tiu del soterrament no està elabo-
rat abans del 13 de maig, tornarà a 
tallar les vies del tren per exigir el 
soterrament de la línia de tren de 
Portbou al seu pas per Montcada. 
“És l’única manera perquè ens 
facin cas”, va expressar als assis-
tents Josep Bacardit, en nom del 
col·lectiu. La trobada veïnal va 
comptar amb la presència dels di-
putats al Congrés Carles Corcuera 
(PSC-PSOE), Dolors Montserrat 
(PP), Pere Macias (CiU), Francesc 
Canet (Esquerra) i Núria Buena-
ventura (ICV-EUiA).
Les manifestacions tindran lloc 
els dies 19 i 20 de maig i no es 
descarta fer-ne més. Una altra ac-
ció que es va consensuar va ser 
la de fer tancades a l’Ajuntament. 
El públic va proposar altres actes 
dels quals el secretariat de la Pla-
taforma va prendre nota i els va-
lorarà en la reunió que mantindrà 
el 19 d’abril (19h, a l’Abi). 

Motivació. Malgrat proposar les 
mobilitzacions, la Plataforma en-
cara manté l’esperança que el pro-
jecte arribarà aviat i que s’hagin 
de desconvocar els actes.  “Estem 
cansats d’esperar però som op-
timistes tot i que el missatge 
als polítics és clar, comencem a 
desconfiar de les seves accions”, 
va expressar el portaveu de Trac-
te Just, Jaume Relat. Per la seva 

banda, l’alcaldessa, M. Elena Pé-
rez (PSC), va assegurar que el 
govern “farà costat a la Plata-
forma en les seves accions”. 
En la seva intervenció, Corcuera 
va expressar que, tot i que des de 
Montcada s’ha demanat que el 
document estigui llest abans del 13 
de maig “hi ha temps fins al 30 
de juliol però, si no està enllestit, 
ens comprometem a treballar 
per incloure una partida als 
pressupostos estatals del 2012”. 

En nom del PP, Montserrat va re-
passar el que la seva formació ha 
fet des de la darrera assemblea a 
l’Abi, l’octubre passat. “A data 22 
de març vam preguntar a Fo-
ment sobre la situació del soter-
rament i quantes persones for-
marien part de la comissió de 
treball per fer el seguiment del 
pla i encara no tenim resposta”, 
va indicar la diputada popular. 
Pere Macias, de CiU, va dir que, 
en un context marcat per la cri-
si i per la suspensió de projectes  
sobre infraestructures, “s’han de 
posar per davant les actuacions 
socialment prioritàries, com el 
soterrament del tren a Montca-
da, perquè s’ha d’acabar amb 
els sinistres”. 
Des d’Esquerra, Francesc Canet 
va manifestar que a l’assemblea va 
notar “més optimisme que a la 
reunió de l’octubre, però, donat 
l’actual context econòmic, no es 
pot baixar la guàrdia”. Núria 
Buenaventura, d’ICV-EUiA, va 
expressar que, malgrat estar a 
poques setmanes de les munici-

pals, “continuo veient accions 
conjuntes” i va instar els repre-
sentants del consistori i de l’Estat 
a constituir “de forma immedia-
ta” la comissió de seguiment. 

A favor de les mobilitzacions. Tots 
els diputats van mostrar-se favora-
bles a les accions reivindicatives, 

tot i que Corcuera i Macias van 
matisar hi donaran suport “si ho 
consideren oportú els nostres 
representants al municipi”. Més 
d’un centenar de persones van as-
sistir a l’assemblea i en el to d’al-
gunes de les intervencions es va 
detectar l’escepticisme existent so-
bre les accions que puguin dur a 

terme els parlamentaris a Madrid. 
La majoria dels veïns que hi van 
prendre la paraula van pregun-
tar als diputats perquè encara no 
està redactat el projecte construc-
tiu del soterrament del tren, una 
actuació que, atenent a les prime-
res previsions, hauria d’haver estat 
acabat al gener del 2010.

Silvia Díaz | Montcada

El secretariat de Tracte 
Just es reunirà el 19 
d’abril per valorar les 
accions a dur a terme

La plataforma reclama que el pla constructiu 
estigui enllestit a mitjan del mes de maig

Si
LV

iA
 D

ÍA
Z

L’assemblea de la Plataforma va comptar amb la presència de centenars de persones, entre les quals hi havia bona part dels regidors de Montcada

 El Ple acaba aprovant per consens el text d’una moció força debatuda
El Ple de març va aprovar per 
unanimitat una moció requerint 
a la Secretaria d’Infraestructures 
que ratifiqui per escrit el seu com-
promís d’incloure el projecte del 
soterrament als pressupostos de 
l’Estat del 2012. El document esta-
bleix el 13 de maig com a data límit 
perquè Madrid compleixi aquest 
requeriment i adverteix que, si no 
és així, la Plataforma –que va estar 
representada a la sessió a través 
d’alguns dels seus membres– em-
prendrà mobilitzacions amb el su-
port de l’Ajuntament. Però per arri-
bar a aquest redactat es va viure un 
intens debat, ja que inicialment es 

presentaven al Ple dues mocions. 
La del govern sol·licitava un com-
promís per escrit i no fixava cap ulti-
màtum mentre que la de la Platafor-
ma marcava el 30 d’abril com a data 
límit per engegar la pressió. 

Debat. El portaveu d’ICV-EUiA, Josep 
M. González, va criticar l’executiu lo-
cal per “no avisar a la resta de partits 
quan es reuneix amb la Plataforma”. 
L’ecosocialista es va mostrar partidari 
d’aprovar una única moció, com la 
portaveu d’Esquerra, Marta Aguilar, 
qui va lamentar la recerca de prota-
gonisme d’alguns grups “sense tenir 
en compte que la força més gran 

l’hem de fer entre tots, no anant a 
Madrid a fer-se la foto”. La portaveu 
del PPC, Eva García, va qualificar la 
moció del govern de “ridícula pel to 
i la manca de fermesa, en contra-
posició amb la de la Plataforma” i 
va proposar votar els dos textos per 
separat. 
Després d’una llarga discussió es va 
consensuar un únic document. Joan 
Maresma (CiU), va acceptar “de 
bon grat” les modificacions propo-
sades i l’alcaldessa, M.Elena Pérez 
(PSC), va fer constar en l’acta que 
l’Ajuntament secundarà les accions 
de protesta “sempre i quan estiguin 
dintre de la legalitat” | LG

Els assistents van 
insistir a preguntar    
per què el projecte 
encara no està llest
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Notícies pLE DE MARÇ
El govern i l’oposició discrepen 
sobre la gestió municipal en el 
tancament del pressupost 2010

pàg. 11

laveu.cat/noticies

DECLARACIÓ JUDICIAL
Arrizabalaga i Gonzalo defensen 
la seva actuació en el cas de 
la querella contra Lafarge

pàg. 8

Els tècnics de l’Administrador d’In-
fraestructures Ferroviàries (Adif) 
han començat les inspeccions als 
domicilis dels veïns que han de-
manat una revisió per l’aparició 
d’esquerdes o altres anomalies, 
que atribueixen a les obres de 
construcció del túnel de la Línia 
d’Alta Velocitat (LAV) que s’estan 
executant al marge del riu Besòs, 
a prop del carrer Carril. Les pe-
ticions s’han de demanar directa-
ment a l’Adif, als punts d’atenció 
al client –s’ha d’anar a Barcelona 
perquè el que hi havia a Montcada 
va tancar al setembre– però l’Ajun-
tament col·labora amb els veïns 
com a mitjancer per evitar-los el 
desplaçament. 

El 4 d’abril, una representació dels 
afectats, acompanyats pel presi-
dent de l’AV de Can Sant Joan, 
José Luis Conejero, va presentar 
al registre municipal una desena 
de peticions –tres que fan referèn-
cia a tota una comunitat de veïns 
i la resta, a títol individual– de 
persones que demanen que l’Adif 
faci una revisió del seu immoble. 
“Fins que no acabin els treballs 
no podrem valorar la magnitud 

dels efectes de les obres”, va ma-
nifestar Conejero.

Garantir el descans. La pressió 
exercida pels veïns i l’Ajuntament 
ha afavorit que les obres de la 
LAV es facin de 8 a 22h, de di-
lluns a divendres, tal com fixen 
les ordenances municipals, tot i 
que, en tractar-se d’una obra d’in-
terès general, l’Adif no està obli-
gada a complir amb aquest hora-
ri. “Sabem que la LAV s’ha de 
fer però el descans dels veïns és 
primordial i s’ha de respectar”, 
va explicar el president de l’Àrea 
de Política Territorial, Juan Parra 
(PSC), el mateix 4 d’abril durant 
una concentració, a la nit, en la 
qual una quarantena de persones 

es van personar davant les obres 
–en presència de la Policia Local– 
per comprovar que estiguessin 
aturades. 
Els veïns més pròxims a les obres 
van explicar que el soroll era “in-
soportable”. En representació del 
consistori també hi van assistir la 

presidenta de l’Àrea Interna, M. 
Carmen Porro (PSC), i el porta-
veu d’ICV-EUiA, Josep M. Gon-
zález. De fet, aquesta va ser l’últi-
ma de les quatre concentracions 
que va fer el veïnat per exigir el 
compliment de l’horari establert a 
les ordenances locals.

Els tècnics de l’Adif comencen a fer 
les inspeccions als domicilis afectats
Silvia Díaz | Can Sant Joan

OBRES DE LA LAV

Les queixes veïnals i la intervenció de l’ajuntament han aconseguit que els treballs es facin de 8 a 22h

Els operaris contractats per l’Adif es troben en aquests moments fent les obres de la LAV al marge del Besòs a tocar amb el carrer Carril

Els veïns que viuen 
a prop de les obres 
asseguren que el 
soroll és ‘insoportable’
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El conveni que ha signat l’Ajun-
ta ment amb l’Adif per construir 
aparcaments a la plaça de la Pedra 
de Can Sant Joan va rebre força 
crítiques per part de l’oposició 
durant el Ple de març (dia 31), 
quan es va sot me tre a aprovació 
el document. ICV-EUiA va votar-
hi en contra en considerar que es 
tracta d’una actuació “unilateral 
i partidista”, en paraules del por-
taveu, Josep M. González, qui va 
qualificar d“insuficient” el que ha 
aconseguit el govern com a contra-
partida a la construcció de la nau 
de logística de l’Adif, ja que no es 
traslladarà l’estació ni el dipòsit de 
balast. El grup popular es va abs-
tenir argumentant que el conveni 
només és una declaració de bones 
intencions, però no concreta ni di-
ners ni terminis. “A més, arriba 
amb retard i, casualment, a dos 
mesos de les eleccions”, va remar-
car la portaveu, Eva García. Es-
querra, que va votar-hi en contra, 
va proposar la retirada de l’acord i 
una nova negociació “que suposi 
més beneficis per al barri”, va 
dir la portaveu, Marta Aguilar. 
El regidor d’Urbanisme, Juan 
Parra (PSC), va reconèixer que 
els termes del conveni podien 
haver estat millors, però que els 
acords assolits “són un gran pas 
per cobrir una antiga deman-
da veïnal”.  L’alcaldessa, M. Ele-
na Pérez (PSC), va defensar la 
seva capacitat negociadora: “En 
9 me sos  he resolt un tema en-
callat des  del 2009”.

L’oposició 
qüestiona els 
acords de la 
plaça de la pedra
Laura Grau | Redacció

Els veïns van fer concentracions per garantir que les obres no es fessin més enllà de les 22h
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ELECCIONS MUNICIPALS

La candidata, carmen Romero, es va presentar el dia 8 acompanyada d’albert Rivera

Ciutadans opta per primer cop a tenir 
representació al ple de l’Ajuntament

La transparència, l’austeritat, la 
seguretat, la neteja i la sanitat són 
els pilars fonamentals del progra-
ma de la candidata de Ciutadans 
(C’s), Carmen Romero. En el pri-
mer acte oficial de la formació al 
municipi, el 8 d’abril, a la Casa de 
la Vila, l’alcaldable va estar acom-
panyada del president de Ciuta-
dans, Albert Rivera, així com la 
diputada Rosa de Rivera.

Debut en política. “Montcada ne-
cessita polítiques eficaces”, va 
dir Romero davant del nombrós 
públic que va assistir a la presen-
tació. Aquesta montcadenca de 
40 anys, llicenciada en Ciències 
de l’Educació i que exerceix com 
a docent, debuta en el món de la 
política assumint el repte d’encap-
çalar el que ella mateixa va defi-
nir com “una nova opció, jove 
i preparada perquè les forces 
tradicionals no representen la 
voluntat de la ciutadania, sinó 
els seus propis interessos”. La 

pol·lució i el conflicte obert amb 
la cimentera Lafarge així com la 
construcció de l’Hospital Ernest 
Lluch i el soterrament de la línia 
de Portbou són alguns dels punts 
als quals la candidata de Ciuta-
dans creu que se’ls ha de donar 
una solució definitiva. “Hem de 
pressionar per aconseguir les 
nostres reivindicacions històri-
ques”, va dir.
Romero forma part de l’entorn 
de Ciutadans arran les passades 
eleccions al Parlament. En pocs 

mesos, i amb una vintena de per-
sones més, ha creat l’estructura 
del partit local que presideix Toni 
Pérez, el número dos de la llista. 
Rivera està convençut que la 
nova formació política “pot fer 
retornar la confiança de la 
ciutadania en la política” i es 
mostra optimista quant a superar 
la barrera del 5% dels sufragis ne-
cessaris per obtenir representació 
al Ple municipal. En les autonò-
miques, C’s es va quedar amb el 
4,2% dels vots. 

Lluís Maldonado | Montcada

L’alcaldable Carmen Romero amb el president de Ciutadans, Albert Rivera, a la Casa de la Vila
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El lema de la campanya dels populars als comicis serà “Treball, gestió i transparència”

El ppC incorpora cares noves a la 
llista que presenta a les municipals

La llista del PPC a les eleccions 
municipals, que encapçala Eva 
García, presenta cares noves en 
els cinc primers llocs. El secretari 
general de la junta local, Cristino 
García, veí de la Font Pudenta i 
vinculat a l’AV de Carretera Ve-
lla, és el número 2. El 3 i el 5 els 
ocupen dues dones, Pilar Gil, de 
Montcada Centre, i Ana Montori, 
de Terra Nostra, “ambdues im-
plicades en el moviment veïnal”, 
va assenyalar García. El número 
4 l’ocupa Alberto Ramis, de Can 
Cuiàs, també vinculat a movi-
ments reivindicatius del barri. 

Relleu. L’alcaldable va anunciar  
que el seu company de grup a 
l’Ajuntament, Teodoro García, tan-
ca la llista de forma simbòlica. “Tot 

i la seva retirada de l’escenari 
municipal, continuarà treballant 
pel partit; la seva experiència ens 
resulta molt valuosa”, va destacar 
la candidata popular. Sobre la resta 
de la llista, García no va facilitar 
cap nom més, tan sols va dir que 
fins al lloc desè hi ha persones de 
Can Sant Joan i Mas Rampinyo. 

García es va mostrar optimista 
sobre la possibilitat d’augmentar 
la representació del PPC a l’Ajun-
tament, passant de dos regidors a 
cinc. “Així ens ho fan creure els 
resultats que vam obtenir a les 
darrers autonòmiques a Montca-
da i les enquestes que s’estan fent 
arreu d’Espanya”, va remarcar.

Laura Grau | Montcada

D’esquerra a dreta, Alberto Ramis, Cristino García, Eva García, Pilar Gil i Ana Montori
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> ICV-EUiA fa enquestes en les visites als barris
En les seves visites als barris –el 9 d’abril, a Can Sant Joan i la propera, el dia 16 
a la Ribera– ICV-EUiA reparteix una enquesta amb l’objectiu de recollir l’opinió 
de la ciutadania sobre quines són les qüestions que més preocupen els veïns 
per ordre de prioritat. A la consulta hi ha preguntes genèriques sobre com, 
des de l’Ajuntament, s’haurien de 
promoure la participació i la defen-
sa del medi ambient, i d’altres més 
concretes referides a les necessi-
tats i mancances de cada barri. 
“Aquesta enquesta ens permetrà 
tenir una idea clara de què és el 
que interessa realment la gent”, 
ha explicat el candidat, Josep M. 
González –a la dreta de la imatge 
parlant amb uns veïns | PA

Des de l’1 d’abril, el grup promotor de la recollida d’idees per millorar Mont-
cada està publicant al seu blog, recollida2011.wordpress.com, les propostes 
ciutadanes, d’entitats i de partits polítics que ha recollit durant més de quatre 
mesos de treball –n’han obtingut més d’un miler. El 31 de març, els organit-
zadors –Eduard Motos, Maribel Campos i José Manuel Gómez– van presentar 
el projecte a l’Abi en un acte durant el qual van lliurar un document en suport 
paper amb la primera part del projecte a Joan Bertrán, de la Fundació Cultural. 
Les dues biblioteques del municipi també en disposaran d’un exemplar | PA
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> Les idees de la recollida 2011 ja són al blog

El grup Acord per Montcada 
neix en suport a Esquerra
ERc presentarà la candidatura el 29 d’abril, a la casa de la Vila
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Un grup d’independents agrupat 
sota el nom d’Acord per Montca-
da –Albert Salar, Montse Jiménez, 
Antoni Mollet, Dani Parra, M. Te-
resa Dulcet, Neus Vinyals, Laura 
Balcell, Montse Madurell, Montse 
Matllo i Rosa Pedrola– ha mostrat 
el seu suport a la candidatura local 
d’Esquerra, a la qual s’incorporarà 
algun dels seus membres sota les 
sigles AM. El grup considera que 
Esquerra té una manera diferent 
de fer política. “Ha denunciat les 

males pràctiques de l’equip de 
govern i ha exigit responsabili-
tats, alhora que ha defensat els 
interessos de col·lectius i de barris 
i ha obert i fomentat el diàleg i el 
consens”, diu en el seu comunicat. 
L’escrit de presentació del grup està 
obert a noves adhesions a través 
del correu montcadaireixac@esquerra.
org i del Facebook del partit. 
D’altra banda, Esquerra farà pú-
blica la candidatura el 29 d’abril 
(20.30h, Casa de la Vila) i el dia 23 
serà a la Fira de Sant Jordi.

Pilar Abián | Redacció

Membres del grup AM el dia de la seva presentació a la seu d’Esquerra Republicana
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CiU presentarà públicament al pro-
per 5 de maig, a les 20h, a l’Auditori 
la seva llista a les eleccions tot i que 
ja ha avançat el nom de les perso-
nes que acompanyaran l’alcaldable, 
Joan Maresma. Gairebé el 50% de 
la candidatura s’ha renovat respec-
te els comicis del 2007. “Es tracta 
d’un equip preparat per gestio-
nar en temps de crisi, implicat 
en el món associatiu, un equip 
amb representació de tots els 
barris de Montcada i Reixac”, 
ha expressat Maresma en un co-
municat del partit. 

Experiència i canvis. En el número 
2 continua l’actual regidor Joan 
Carles Paredes seguit de dues 
noves incorporacions, Elisabet 
González, amb més de 20 anys 
d’experiència a l’empresa privada, 
i l’antropòleg i president de l’AV 
de Montcada Centre, Dani Moly. 
Com a 5 de la llista apareix la met-
gessa i edil M. Carmen González i 
en el 6 i 7, Daniel Remesar vinculat 

a l’esport del municipi i l’empresari 
Antonio Diaz. La posició 8 l’ocupa 
l’actual regidora Amelia Morral 
seguida de Salvador Sánchez i 
Carmen Pozo. El número 11 és 
la metgessa Anna Anaya; el 12, 
Montserrat Sánchez, membre de 
l’AV de Terra Nostra, i completen 
la llista Meritxell Nin, Alfred Ca-

nals, president d’El Cim; Carme 
Manubens; Francesc Mimó; Nil-
za Machatine; Joaquim Castellví; 
Montserrat Asís i Jaume Oriol i 
tanca la llista Joan Massagué, co-
fundador de CDC a Montcada. 
Com a suplents apareixen Nor-
berto Sánchez, Carolina Pérez, 
Eudald Lluís i Rosa Teixidó. 

El candidat ha destacat que la 
meitat de la llista són cares noves 
que simbolitzen la voluntat de 
canvi:  “Mai tantes sensibilitats 
diverses de la realitat de la nos-
tra ciutat havien estat repre-
sentades en una candidatura 
de CiU per treballar per una 
Montcada millor”. 

Pilar Abián | Redacció

CiU renova la meitat dels membres de la 
candidatura respecte els últims comicis

ELECCIONS MUNICIPALS

Els membres de la candidatura, que es van fotografiar amb el Turó de fons, es presentaran oficialment el 5 de maig a l’Auditori Municipal

L’alcaldable, Joan Maresma, destaca la presència a la llista de veïns amb implicació social i de tots els barris
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Sopar de gala 
per presentar 
la llista del pSC

El 29 d’abril, el PSC farà un sopar 
al pavelló per presentar la llista que 
encapçala la candidata i actual alcal-
dessa M. Elena Pérez. Les persones 
que vulguin assistir-hi poden fer la 
reserva a la seu del partit (Carretera 
Vella, 27) o al correu judithmojeda@
icab.es. Mentrestant, la candidata 
continua visitant els barris recollint 
les impressions del veïnat i con-
certant també visites individuals i 
col·lectives. “Hem anat fent unes 
instantànies de la situació actual 
des del punt de vista de les per-
sones que convivim a Montcada 
i Reixac”, ha assenyalat Pérez. El 
17 d’abril (10h, parc de les Aigües)
el PSC presentarà el seu programa 
per a la gent gran i el dia 23 serà a 
la Fira de Sant Jordi.

Pilar Abián | Redacció

Pérez, a l’esquerra, durant una trobada veïnal

pS
c
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PLE DE MARç

El govern defensa la gestió feta, amb un superàvit d’un milió 
d’euros, mentre que l’oposició critica el nivell d’endeutament

La liquidació del 
pressupost del 2010 
aixeca discrepàncies

La liquidació dels pressupostos 
generals de l’exercici 2010 va 
centrar bona part de la discussió 
de la reunió ordinària del mes 
de març que va tenir lloc el dia 
31. El president de l’Àrea Econò-
mica, Joan Maresma (CiU), va 
defensar la gestió feta “que ha 
permès tancar amb un resul-
tat positiu d’un milió d’euros i 
un romanent de 676.000”. Les 
xifres oficials  del govern van ai-
xecar fortes crítiques per part de 
l’oposició que en va fer una lectu-
ra força diferent. 

Crítiques. El portaveu d’ICV-EUiA, 
Josep M. González, va atribuir el 
superàvit “a que el govern no ha 
fet les inversions que havia pro-
mès”. També va criticar el que 
considera una manca de control 
en la despesa corrent, en detri-

ment de les partides destinades a 
l’atenció social. La portaveu del 
PPC, Eva García, es va referir al 
nivell d’endeutament de l’Ajunta-
ment “que no para de demanar 
crèdits Ple darrera Ple”, acusant  
el govern “d’estirar més el braç 
que la màniga”. Esquerra va au-
gurar un futur “deplorable” per 
a les finances municipals a cau-
sa de la reducció dels ingressos 
propis que suposa la caiguda de 
l’activitat empresarial i comercial 
al municipi. “Si tenim superàvit 
és per la gran quantitat de sub-
vencions que hem rebut d’al-
tres administracions, però que 
passarà quan això s’acabi?”, va 
dir la portaveu Marta Aguilar. 

Resposta. Maresma va assenya-
lar que les subvencions rebudes 
s’han destinat a projectes con-
crets. “Les retallades futures 

vindran per un altre costat”, va 
dir. L’edil va situar el nivell d’en-
deutament de l’Ajuntament en el 
52% dels ingressos corrents, una 
ràtio inferior  al límit de 110% que 
marca el Ministeri d’Economia i 
Hisenda. “El deute per habitant 
és de 421 euros, un dels més 
baixos de l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona”, va afegir. 
En l’apartat econòmic, el Ple 
també va aprovar la concertació 
d’un crèdit d’1.168.000 euros per 
finançar parcialment el programa 
d’inversions del 2011. Els grups 
del PPC i d’Esquerra s’hi van 
abstenir.

Laura Grau | Montcada

Vista general  de la sala de plens en la sessió del mes de març, que va comptar amb representants de diversos col·lectius entre el públic

La moció d’ICV-EUiA sobre l’hospital,  
desestimada pel govern municipal

La moció que va presentar ICV-
EUiA al Ple de març instant el 
govern de la Generalitat a desblo-
quejar la inversió necessària per 
construir l’Hospital Ernest Lluch 
no va prosperar ja que només va 
obtenir el vot favorable dels altres 
dos grups de l’oposició, Esquerra i 
el PPC. 
El govern, format per PSC i CiU, 
va votar-hi en contra. “La moció 
no té sentit perquè el govern con-
tinua treballant per desbloquejar 
la inversió pendent”, va dir la por-
taveu socialista, M. Carmen Porro, 
tot recordant que des de l’arribada 
de CiU al govern de la Generalitat 
s’han dut a terme reunions amb 

els altres municipis afectats i s’ha 
aconseguit el compromís del con-
seller de Salut, Boi Ruiz, per man-
tenir el projecte.

Polèmica. El convergent Joan Ma-
resma es va mostrar d’acord amb 
el fons de la moció però va votar-hi 
en contra en considerar que “el seu 
objectiu no és l’hospital sinó la 
confrontació i la polèmica amb 
el govern català”. Tot i donar su-
port al text, la portaveu del PPC, 
Eva García, el va titllar d’“electora-
lista i hipòcrita” ja que, en la seva 
opinió, va ser l’anterior govern de 
la Generalitat, amb la participació 
d’ICV-EUiA, qui va paralitzar el 
projecte. Aquesta afirmació va ai-

xecar un intercanvi d’acusacions 
sobre la responsabilitat en el re-
tard dels tràmits urbanístics dels 
terrenys de Redosa, on s’ha de 
construir l’equipament. González 
va acusar el govern municipal “de 
perdre un temps molt valuós du-
rant l’operació urbanística dels 
sector”, mentre que Porro va se-
nyalar que la paralització més llar-
ga va ser responsabilitat de l’exal-
calde de Cerdanyola, Toni Morral, 
d’ICV-EUiA. 
La portaveu d’Esquerra, Marta 
Aguilar, va donar suport a la moció 
entenent que “el govern no pot re-
soldre les seves finances retallant 
en pilars bàsics de la societat com 
l’educació i la sanitat”.

Laura Grau | Montcada

DEBAT

pSc i ciU argumenten que ja s’està treballant per desbloquejar la inversió autonòmica
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El Ple de març va aprovar el re-
glament municipal que regula les 
condicions d’accés i d’ús dels mit-
jans d’informació de l’Ajuntament 
per part dels regidors i grups mu-
nicipals. El document va comptar 
amb el suport de totes les forma-
cions municipals, amb l’excepció 
d’Esquerra, que no està d’acord 
amb la fórmula fixada per convo-
car reunions extraordinàries de la 
junta de portaveus del consistori 
amb el Consell d’Administració de 
Montcada Comunicació –que en-
globa la ràdio, laveu.cat i La Veu 

en paper. Segons el reglament, 
les reu nions no ordinàries les han 
de sol·licitar un terç dels regidors 
de l’Ajuntament com a mínim. 
Per a Jordi Escrigas (Esquerra), 
“aquest requisit discrimina els 
grups que tenen menys regidors 
i, en la pràctica, vol dir que no-
més el PSC podria convocar reu-
nions”. La portaveu del PSC, M. 
Carmen Porro, va remarcar que 
“els regidors dels grups mino-
ritaris poden posar-se d’acord 
amb altres grups per assolir el 
mínim establert” | LG

S’aprova el Reglament d’ús dels mitjans d’informació
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MONTCADA òPTIMA

La decisió última sobre el futur de la societat l’haurà de prendre el proper govern

El govern posa en marxa els tràmits 
per liquidar l’empresa municipal

L’empresa municipal Montca-
da Óptima podria desaparèixer 
el pròxim mandat si el govern 
sortint de les eleccions del 22 de 
maig segueix la recomanació de 
l’actual, que ha decidit iniciar el 
procés per liquidar-la donat que 
una de les seves principals fun-
cions, promoure la construcció 
d’habitatges i equipaments, ha 
quedat afectada per la dificultat 
d’aconseguir crèdits. L’alcaldes-
sa, M. Elena Pérez (PSC), va fer 
aquest anunci en l’última sessió 
ordinària de la Junta General de 
Montcada Òptima, en la qual 
es van sotmetre a aprovació els 
comptes generals de l’empresa, 
amb més de 80.000 euros de pèr-
dues. 

Reaccions. Els grups en l’oposi-
ció, ICV-EUiA, PPC i Esquerra, 
van votar negativament el balanç 
econòmic de la societat i van mos-
trar la seva sorpresa per l’anunci 
de l’alcaldessa, ja que tots tres 
havien demanat en reiterades 

ocasions la supressió de l’empre-
sa “perquè les seves funcions 
les pot assumir l’Oficina Local 
d’Habitatge”, va dir el portaveu 
d’ICV-EUiA, Josep M. González. 
Les portaveus del PPC i Esquer-
ra, Eva García i Marta Aguilar, 
respectivament, van qualificar 
de “despropòsit” delegar en el 
següent govern una decisió com 
aquesta quan es podia haver pres 
fa temps. L’alcaldessa va assegu-
rar que la liquidació d’aquesta 

socie tat no generarà deutes “per-
què té prou patrimoni perquè 
els números siguin positius”. 
Montcada Òptima es va crear al 
2005 amb l’encàrrec de construir 
l’estadi de futbol a la Ferreria. 
Al 2007 va absorbir l’empresa 
Montcada Societat Municipal 
que, entre d’altres actuacions, va 
adquirir l’antic cinema Kursaal i 
l’acadèmia Lis, a més de promou-
re la construcció de pisos prote-
gits al carrer Ripoll. 

Laura Grau | Montcada

 
El centre comercial El Punt, a Mas 
Rampinyo, serà explotat a partir 
d’ara per la societat ING LEASE, 
segons la resolució del Jutjat Mer-
cantil número 3 de Barcelona, que 
va acceptar la venda de la con-
cessió administrativa del complex 
a aquesta empresa per valor de 8 
milions d’euros. L’anterior conces-
sionària, SECEM, va fer fallida per 
dificultats econòmiques. El Ple de 
març va autoritzar el canvi d’em-
presa, amb els vots a favor de PSC 
i CiU –al govern– i d’ICV-EUiA, a 

l’oposició. Tot i donar-hi suport, el 
seu portaveu, Josep M. González, 
va manifestar que caldrà revisar 
les condicions “ja que hi ha hagut 
una variació substancial respec-
te l’anterior preu, que era de 24 
milions”. El PPC no hi va votar en 
contra, per ser un mandat judicial, 
però s’hi va abstenir, i Esquerra no 
hi va donar suport en considerar 
que els centres comercials “pro-
voquen la fuga del comerç dels 
nuclis urbans”, en opinió de la 
portaveu, Marta Aguilar | LG

L’explotació d’El Punt passa a mans d’ING LEASE

La pAH recull firmes per 
obtenir el suport del ple
El col·lectiu demana que es faci un cens d’habitatges buits 

AFECTATS PER LES HIPOTEQUES
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La Plataforma d’Afectats per les 
Hipoteques (PAH) de Montcada 
recollirà signatures fins la setmana 
abans del Ple d’abril –que es farà 
el dia 28– per instar els partits po-
lítics a que donin suport a una mo-
ció del col·lectiu. El text demana a 
l’administració local que ajudi les 
persones amenaçades amb un des-
nonament a negociar amb les enti-
tats bancàries i els jutjats, o bé –en 
el cas de famílies que hagin hagut 
d’abandonar ja el seu domicili– que 
se’ls doni una opció de reallotja-
ment. La moció també sol·licitarà al 

consistori que elabori un cens dels 
habitatges buits que hi ha al muni-
cipi. “Esperem que els polítics ens 
facin costat com ja ho està fent la 
ciutadania que s’acosta i signa”, 
ha expressat la portaveu de la PAH, 
Elisa Díaz. 

Assemblees quinzenals. La PAH ha 
fet una crida a les persones amb pro-
blemes per fer front al pagament del 
seu habitatge a que assisteixin a les 
assembles que convoca el col·lectiu 
a l’Abi –la pròxima és el 29 d’abril 
(18h)– per informar-se sobre el que 
pot oferir el col·lectiu.

Silvia Díaz | Montcada

Membres de la PAH recollint signatures al carrer Rocamora, durant el mercat setmanal
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Se ofrece. Señora con referencias y experien-
cias para tareas del hogar, canguro y acompa-
ñante de ancianos. Tel. 648 266 091.
Canguro. Chica joven con experiencia como 
monitora de esplai se ofrece para el cuidado de 
niños. Tel. 637 999 818.
Alquilo piso. En la calle Provença. 75 m2, 4 
habitaciones, un baño y todo reformado. Con 
muebles y electrodomésticos. De particular a 
particular. Precio: 700 euros mensuales (dos 

meses de depósito). Interesados llamar al telé-
fono 622 676 337.
Es ven. Una Yamaha Cignus 125 cc de l’any 
2008 i amb 1235 km. Preu: 1.600 euros. Tlf. 
669 461 291. 
Alquilo. Apartamento en Miami Playa (Tarrago-
na) por fines de semana, semanas, quincenas o 
meses.2 habitaciones, comedor, cocina, terraza, 
piscina comunitaria y parking privado. Tel. 676 
71 28 59 (señora Manoli).

S’ofereix. Conductor de 45 anys d’edat amb 
carnet BTP, B, C, ADR. Apte per transportar mi-
nusvàlids, matèries perilloses, etc. Àmplia expe-
riència al Barcelonès, Vallès i Maresme. Tel. 666 
601 233. Senyor Jordi.
En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo: camilla, sillas tocador, recepción, 
lavacabezas, máquina de vapor ozono, lupa, 
secador casco, etc. Tel. 691 075 030. Precio 
a negociar.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts  

SALUT

El centre està situat a Mas Rampinyo i el gestiona Judith Marquès, afectada de l’SQM

La nova Escola del Benestar ofereix 
als malalts un espai lliure de tòxics

Les promotores de l’Escola del Be-
nestar, l’enginyera montcadenca Ju-
dith Marquès i la psicològa clínica 
M. Carmen Miravete, van presen-
tar el 3 d’abril a La Unió l’Escola 
del Benestar, situada al número 
74 de l’avinguda Catalunya (Mas 
Rampinyo). Ambdues fundadores 
estan afectades per la Síndrome 
Química Múltiple (SQM), una pa-
tologia que les obliga a mantenir-se 
aïllades dels tòxics, “una tasca molt 
difícil perquè convivim dia a dia 
amb ells –en els detergents, per-
fums, colònies, cremes, cosmètics 
i un llarg etcètera de productes– i 
especialment en les poblacions 
metropolitanes, caracteritzades 
per alts nivells de contaminació 
ambiental”, va indicar Miravete. 

Objectius. Aquest centre es defi-
neix com un espai de convivència 
i assessorament lliure de tòxics per 
a persones afectades per malalties 
ambientals, donat suport profes-
sional i social i afavorint un espai 
per compartir experiències i mo-

ments d’oci. El centre es troba en 
fase inicial i engloba consulta de 
medicina ambiental, assessorament 
legal, acompanyament psicològic, 
així com tallers i zones de lleure. 
L’Escola pretén incidir en la preven-
ció com a eina per evitar el desen-
volupament de malalties d’origen 
ambiental. Es tracta d’una entitat 
sense ànim de lucre que a hores 
d’ara estan finançant les promoto-
res amb recursos propis. “L’Escola 
ofereix a les persones malaltes 
poder entrevistar-se amb un 

professional en un espai lliure de 
tòxics, els honoraris els negocien 
els propis interessats”, ha explicat 
Marquès. Per a més informació es 
pot consultar el web www.escue-
ladelbienestar o enviar un correu 
electrònic a l’adreça info@escola-
delbenestar.com.
Amb motiu de les obres d’asfaltat 
que afecten Mas Rampinyo, fins 
que no acabin els treballs l’Escola 
no obrirà portes, ja que les orga-
nitzadores seran fora de Montcada 
perquè el quitrà els afecta la salut.

Silvia Díaz | Mas Rampinyo
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La presentació de l’Escola del Benestar va tenir lloc a La Unió davant d’una vintena de persones

Es torna a arranjar el 
camí d’accés al sector
L’aV ha denunciat que les pedres fan malbé les rodes dels cotxes

CAN POMADA
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Serveis Municipals està arranjant 
l’entrada a la urbanització de Can 
Pomada, situada al Pla de Reixac, 
amb material procedent de l’asfaltat 
de carrers de diferents punts de 
Montcada. A principi d’abril, l’AV 
del sector va denunciar el mal estat 
del camí. “El tram a tocar amb 
l’entrada està ple de pedres grans 
i esvorancs que dificulten el pas 
dels cotxes i fan malbé les rodes”, 
va explicar el president de l’AV, 
Alejandro Regorigo, qui també va 
demanar al consistori que col·loqui 
il·luminació al camí, i que limiti 

l’accés de camions a la zona. El pre-
sident de l’AV ha assegurat que al 
registre municipal s’han entrat més 
de 80 instàncies de veïns demanant 
solucions a aquests problemes.

Resposta. Assabentat de la queixa 
de l’AV, el regidor de Serveis Mu-
nicipals, Sergio Hermoso (PSC), 
va dir que en tenia constància i que 
“estem en vies d’arranjar de nou 
el camí”, ja que, segons ha indicat, 
en la intervenció realitzada fa uns 
mesos no es va deixar el paviment 
el suficientment pla perquè els co-
txes circulin amb normalitat.

Silvia Díaz | Can Pomada

Alejandro Regorigo mostra l’estat de les rodes del seu vehicle a causa dels sots del camí
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La regidora de Medi Ambient, 
Eva Gonzalo (PSC), i l’excalcalde 
de Montcada i Reixac, César 
Arrizabalaga, van declarar com 
a imputats el 13 d’abril, davant 
la jutgessa del Jutjat número 2 de 
Cerdanyola sobre la querella que 
la Fiscalia de Medi Ambient ha 
presentat respecte la contaminació 
acústica que emet la planta mont-
cadenca de Lafarge i en la qual la 
Plataforma Antiincineració actua 
com a acusació particular. 
Arrizabalaga i Gonzalo han declinar 
fet declaracions públiques mentre 
la magistrada no decideixi si arxiva 
el cas o bé el porta a judici. En nom 
seu va parlar l’advocat defensor, 
Cristóbal Martell. “Neguem qual-
sevol conducta omissiva per part 
de l’Ajuntament”, va dir el lletrat 
tot afegint que el consistori no té 
competències en matèria mediam-
biental i que aquestes corresponen 
a la Generalitat. No obstant això, 
va afirmar que l’administració local 
“ha fet un control permanent de 
la cimentera i els resultats han 

estat enviats al Departament de 
Medi Ambient”. 

Acusació particular. L’advocat de 
la Plataforma Antiincineració, Al-
bert Calduch, va manifestar que 
la declaració d’Arrizabalaga i Gon-
zalo “pretén ocultar els efectes 
contaminants de Lafarge sobre 
l’entorn i la salut”. El lletrat de 
l’acusació particular va dir que, du-
rant la compareixença, els imputats 
van traspassar les competències en 

matèria ambiental i sonora a la Ge-
neralitat. “Però la llei fixa que els 
ajuntaments tenen poder en el 
tema acústic”, va indicar Calduch. 
L’exdirector de Lafarge, Oswaldo 
Pereda, també està imputat en el 
cas però no va anar a declarar per-
què, segons els advocats, encara no 
ha rebut la citació. Durant les qua-
tre hores que va durar la declaració, 
representants de la Plataforma An-
tiincineració van fer acte de presèn-
cia davant les portes dels Jutjats.

Silvia Díaz | Cerdanyola

La defensa assegura que l’Ajuntament 
ha fet un seguiment estricte a la planta

QUERELLA SOBRE LAFARGE

Membres de la Plataforma Antiincineració es van concentrar a les portes del Jutjat de Cerdanyola

L’exalcalde i la regidora de Medi ambient van declarar davant dels Jutjats el 13 d’abril
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Les dades ambientals metropo-
litanes del 2010 destaquen que, 
dels 33 municipis que conformen 
l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB), Montcada i Reixac 
està en la cinquena posició de les 
poblacions que estan per sota de 
la mitjana de consum d’aigua. Les 
dades locals són de 104,28 litres 
per persona i dia –segons les da-
des del padró, Montcada tenia al 
2010 33.656 habitants–, mentre 
que la mitjana actual de l’AMB és 
de 107,45. “La conscienciació ciu-
tadana per racionalitzar l’ús de 
l’aigua, amb l’aplicació de bo-
nes pràctiques i la instal·lació de 
dispositius d’estalvi, ha permès 
rebaixar-ne el consum”, opina 
la regidora de Medi Ambient del 
municipi, Eva Gonzalo (PSC). En 
total, a Montcada es van consumir 
l’any passat 1.281 m3 d’aigua. 

Deixalles. Respecte la generació de 
deixalles, Montcada és la quar-
ta població que menys quilos de 
residus genera per habitant i dia. 
La mitjana se situa en 1,36 kg i els 

montcadencs, segons les dades, 
produeixen 1,18 kg. A nivell glo-
bal, a la ciutat es van generar un 
total de 14.432 quilos de brossa 
durant el 2010, dels quals 6.181 
provenien de la recollida selectiva.
Durant aquest exercici, l’Ecoparc 
2 ha rebut les certificacions de 
qualitat EMAS-III i ISO 14.001.
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Silvia Díaz | Redacció

DADES METROPOLITANES

El radar situat a l’autopista C-33, 
a l’alçada de Montcada i Reixac, 
és el que més sancions va comp-
tabilitzar l’any passat, més de 
25.000,  per un valor total d’1,2 
milions d’euros, segons les dades 
del 2010 del Servei Català del 
Trànsit (SCT). En aquest contro-
lador, la majoria de multes es van 
presentar per infracció greu, en 
superar els 150 quilòmetres per 
hora. Els altres quatre controla-
dors de velocitat que més infrac-
cions van detectar són els situats 
a la B-23, a l’atura de Molins de 
Rei; a l’A-2, al pas per Sant Vicenç 
dels Horts; al tram de la B-20 que 
passa per Badalona i a l’AP-7, a 
Castellbisbal. 

Milions d’euros. Segons l’SCT, tot 
i que la majoria de conductors co-
neix la ubicació dels radars fixos, 
milers d’ells encara continuen pa-
gant les conseqüències de superar 
els límits de velocitat. En total 
l’any passat es van fotografiar 
90.000 infraccions –gairebé 250 
al dia– a l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, el que suma un import 
recaptat de 5,6 milions d’euros. 

Més de 25.000 
infraccions al 
radar de la C-33
Silvia Díaz | Redacció

Amb l’objectiu d’evitar l’excés de 
velocitat dels vehicles a una de les 
principals artèries de Mas Duran, 
l’avinguda d’Europa, l’Ajuntament 
ha aprovat un projecte per pacificar 
el trànsit rodat, que s’ha adjudicat 
a l’empresa Asfaltados y Viales 
del Vallès –que està executant les 
obres de construcció de la xarxa 
ciclable– per un import proper als 
50.000 euros i que inclou també la 
dotació de carril bici a aquesta via 
i als carrers Joan Miró i Frederic 
Mompou. Actualment, aquestes 
vies tenen 12 metres d’amplada 
amb dos carrils per cada sentit. A 
Joan Miró i Frederic Mompou 
es pot estacionar en línia en un 
costat, mentre que a l’avinguda 
d’Europa l’aparcament és en línia, 
a banda i banda.

Objectius. El projecte redactat pels 
Serveis Tècnics municipals preveu 
un canvi en la secció de la calçada, 
de manera que a Joan Miró i Fre-
deric Mompou se substituiran els 
quatre carrils existents per un carril 

bici amb dos sentits de circulació, i 
dos més per a vehicles –un per cada 
sentit– i l’aparcament serà en filera, 
en ambdós costats. A l’avinguda 
d’Europa s’habilitarà un carril 
bici amb dos sentits de circulació, 
altres dos per al pas de vehicles, 
aparcament en semibateria en una 
banda i en filera, a l’altra. Segons 
l’Ajuntament, la intervenció per-
metrà guanyar un nombre impor-

tant de places d’estacionament.
Per evitar l’excés de velocitat a 
l’avinguda d’Europa, a totes les 
cruïlles s’elevarà el paviment al 
nivell de la vorera. La separació 
del carril bici de la resta de la ca-
lçada es farà amb pilones de cau-
txú, mentre que als carrers Joan 
Miró i Frederic Mompou, es re-
soldrà amb peces de cautxú amb 
reflectants.

MOBILITAT

Els carrers Joan Miró i Frederic Mompou i l’avinguda d’Europa també tindran carril bici

Silvia Díaz | Redacció

El carrer Frederic Mompou, on hi ha el túnel sota la Rasa, es dotarà de carrils bici

SA
N

ti
 R

O
M

ER
O

Canvis als carrils de tres vials de Mas 
Duran per acollir la xarxa ciclable

Els dos centres d’atenció primària 
(CAP) de Montcada i Reixac s’han 
adherit a la campanya per reduir 
el consum d’aigua i energia amb la 
instal·lació d’estalviadors a les aixe-
tes i informant el personal de com 
hàbits senzills, com no deixar els 
llums encesos, apagar els ordina-
dors una vegada acabi la jornada o 
tancar bé les aixetes pot comportar 
beneficis econòmics i ambientals. 
La campanya es complementa amb 
enganxines al costat dels punts de 
llum, d’aigua i dels aparells electrò-
nics, com els ordinadors. La inici-
ativa és de l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA) i l’Institut Català de 
la Salut (ICS). 
“D’aquí a dos mesos es podrà 
començar a comparar el con-
sum actual amb el que es pro-
duirà més endavant”, ha explicat 
el coordinador de Medi Ambient 
de la Regió sanitària nord, Jordi 
Pujadas. Els organitzadors calcu-
len que, a tota la Regió Nord, es 
poden arribar a estalviar 50.000 
milions de litres per any d’aigua i 
entre un 5 i un 10% d’electricitat i 
de gas. Cada CAP reduirà el con-
sum una mitjana d’un 20%. 

Estalvi energètic 
als ambulatoris 
del municipi
Silvia Díaz | Redacció

Segons les dades ambientals metropolitanes del 2010, també s’ha reduït el volum de residus

Montcada i Reixac se situa entre les 
poblacions que menys aigua gasten

Rentar amb cura permet estalviar aigua 

> L’asfaltat acabarà amb la millora de Quarters
Del 18 al 22 d’abril, es procedirà a asfaltar el carrer Anselm Clavé i el tram de 
Carrerada situat entre l’avinguda Catalunya i la C-17. Durant la segona setmana 
d’aquest mes es van millorar Ramón y Cajal i Alt de Sant Pere. A principi d’abril 
també es va posar punt i final a l’arranjament de la zona centre, amb l’actuació 
a Bonavista i Santiago Rusiñol. Una vegada acabin els treballs ja planificats, 
només quedarà pendent el carrer Quarters, a la Font Pudenta | SD

> Curs d’anglès per a empreses del sector químic
Promoció Econòmica organitza un curs d’anglès elemental de 50 hores per a 
empreses del sector químic, que es farà els dilluns i dimecres, de 17 a 19.30h, 
del 9 de maig al 14 de juliol. Les inscripcions s’han de fer a Promoció Econòmi-
ca (Alt de Sant Pere, 73 o promocioeconomica@montcada.org) | SD
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 Reunió amb Rigau

Per motius personals de mem-
bres d’Adimir, la trobada que 
havia de mantenir l’entitat de 
discapacitats de Montcada i 
Reixac el 7 d’abril passat amb la 
consellera d’Ensenyament, Irene 
Rigau, s’ha ajornat per a principi 
del mes de maig. L’objectiu de la 
reunió és mostrar a la consellera 
les mancances que, en opinió 
de l’associació, pateix l’ensenya-
ment pel que fa a l’escolarització 
en centres ordinaris d’infants dis-
capacitats o bé amb necessitats 
educatives especials | SD

Tots els grups amb representació 
al Ple van aprovar a la sessió or-
dinària de març, celebrada el dia 
31, el reglament i la proposta de 
funcionament del Consell Muni-
cipal de Serveis Socials, un nou 
organisme que esdevindrà un 
mecanisme de participació dels 
diferents actors socials de la ciu-
tat relacionats amb aquest àmbit. 
L’ens haurà de debatre i valorar 
les línies estratègiques en matèria 
d’atenció a les persones i crear un 
espai d’intercanvi d’informació 
general i de coneixement de la 
realitat entre els agents implicats. 
La regidora de Serveis Socials, M. 
Carmen González (CiU), va infor-
mar que el Ple aprovava les bases 
de l’ens i que haurà de ser el nou 
govern que surti de les eleccions 
municipals el que s’encarregui de 
posar-lo en marxa.

“Hem donat molta importància 
a les persones que en formaran 
part i hem decidit que l’ens tin-
drà 26 membres, representants 
polítics, professionals, usuaris 
i familiars així com del teixit 
associatiu, veïnal i social”, va 

apuntar González, qui va expres-
sar que el Consell serà “inde-
pendent” i que haurà d’ajudar 
l’executiu local a canalitzar la 
feina que fa en matèria de serveis 
socials i aportar-hi idees. 

Debat plenari. Tots els grups es van 
mostrar favorables a la creació de 
l’ens encara que l’oposició va fer 
constar algunes puntualitzacions. 
En nom d’ICV-EUiA, el regidor 
Òscar Gil va dir que el Consell “ar-
riba tard, s’hauria d’haver cons-
tituït molt abans tal i com marca 
la llei”. L’edil ecosocialista va afegir 
que la coalició aposta pels consells 
municipals com a mecanismes de 
participació ciutadana i va dema-
nar, de la mateixa manera que ho 
va fer Esquerra,  que aquest ens si-
gui independent del Consell sobre 
les discapacitats –al 2009 el Ple va 
aprovar-ne la seva constitució. 
La portaveu del PPC, Eva García, 
va demanar que el futur organisme 
“no només faci propostes sinó 
que també hi aporti solucions i 
disposi de recursos”, mentre que 
el regidor republicà, Jordi Sánchez, 
va expressar que “s’ha d’analitzar 
de forma acurada la representa-

tivitat dels membres del Con-
sell, que, d’altra banda, ha de 
ser operatiu i tenir contingut”. 
Per tancar el debat, M. Carmen 
González va explicar als grups 
que les decisions que prengui l’ens 
no seran vinculants, ja que “el 
Consell esdevindrà un espai de 
participació” i que l’àmbit de les 
discapacitats serà, amb tota proba-
bilitat, una comissió específica dins 
del Consell de Serveis Socials.

Increment de l’oferta. L’edil va re-
flexionar durant la sessió plenària 
sobre com ha crescut el depar-
tament municipal en els darrers 
anys “sobretot arran del des-

plegament de la Llei de la de-
pendència i de l’ampliació de 
l’oferta de serveis de l’Ajunta-
ment”, va indicar. González es va 
referir a qüestions com l’assistèn-
cia domiciliària –amb més de 300 
usuaris registrats al 2010– o el re-
cent iniciat projecte ‘Més a prop’, 
adreçat a detectar les necessitats 
de persones més grans de 80 anys 
que no tenen cap contacte amb 
l’Ajuntament. Segons les dades de 
l’Ajuntament, al 2010 es van aten-
dre un total de 5.836 persones, un 
14,47% més que al 2009. Aquests 
usuaris s’agrupen en 2.492 famíli-
es, un 15,6% més que a l’exercici 
anterior.

Societat
laveu.cat/societat

DESpRÉS DE L’ESO
La Mostra d’Ensenyament 
orienta els joves en el seu 
futur docent o laboral 

pàg. 17pàg. 16

ATENCIÓ A LES PERSONES

Silvia Díaz | Redacció

El Consell Municipal de Serveis Socials serà 
un espai de debat de tots els agents implicats

El futur Consell tindrà 
26 membres entre 
polítics, professionals i 
representants del teixit 
associatiu i social

ÚS SOCIAL DEL CATALà
El programa ‘Voluntariat per 
la llengua’ forma més parelles 
per conversar en català
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L’assistència domiciliària, amb més de 300 atencions durant el 2010, és un dels àmbits als que Serveis Socials destina més recursos

El ple de març va aprovar les bases i el reglament de funcionament de l’organisme, que haurà de constituir el pròxim govern local

Els grups en l’oposició 
volen que l’ens es doti 
dels recursos necessaris 
i que pugui prendre 
decisions pròpies
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La Regidoria d’Educació està tre-
ballant en un estudi per a la distri-
bució equilibrada de la matrícula 
que ha encarregat a la Fundació 
Jaume Bofill. La primera fase de 
l’anàlisi ja està enllestida i estava 
previst fer-la pública durant la dar-
rera reunió del Consell Escolar 
Municipal –celebrada el 6 d’abril 
a la Casa de la Vila– però la pre-
sentació es va haver d’ajornar 
perquè l’encarregat del projecte 
no hi va poder assistir. L’objectiu 
del treball és procurar una distri-
bució equitativa de l’alumnat amb 
necessitats educatives específiques 
entre els diferents centres “que 
permeti la integració, faciliti la 
cohesió social i afavoreixi una 
educació de  qualitat per a tota 
la població”, va dir la regidora 
d’Educació, Ana Rivas (PSC). 
Aquest mes comença la segona 
part del procés, que inclourà en-
questes a diferents col·lectius.

Altres temes. El Consell va apro-
fitar la reunió per presentar públi-

cament l’Escola de Mares i Pares 
de Montcada (EMPA) i el cicle de 
xerrades per a primària i secundà-
ria que vol tirar endavant. També 
es va informar sobre el procés de 
matriculació i de la moció sobre 
l’escolarització d’infants discapaci-
tats que el Ple va aprovar al febrer, 
a instàncies de l’entitat Adimir. 

D’altra banda, el Casal de Setmana 
Santa proposat per l’Ajuntament i  
la Federació d’AMPA (FAMPA) 
no es farà perquè no hi ha hagut 
suficient demanda per tirar enda-
vant les activitats previstes del 18 
al 21 d’abril. Cara l’any vinent, els 
organitzadors es replantejaran com 
tornar a oferir els Casals. 

CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL

Sílvia Alquézar | Montcada

Educació treballa en un estudi sobre 
la distribució equitativa de la matrícula
El casal de Setmana Santa no es farà perquè no hi ha hagut prou demanda de les famílies

> preinscripció a les escoles bressol
Les famílies que vulguin inscriure els seus fills a les escoles bressol munici-
pals, concertades i privades del municipi hauran de fer els tràmits pertinents 
del 2 al 13 de maig. A principi d’abril, les llars d’infants Disney, Les Tres 
Bessones (imatge) i Font Freda van oferir una jornada de portes obertes. Les 
visites continuaran els dies 26, a l’Escola Bressol Municipal (EBM) Camí del 
Bosc (17.30h) i 27 a l’EBM Mitja Costa (17.30h) i a Xics La Salle (18h) | SD
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L’EMpA inicia el seu trajecte amb una 
xerrada sobre l’esforç i l’adolescència
La conferència es va fer el dia 13 a la casa de la Vila a càrrec del psicòleg adrià López

L’Escola de Mares i Pares (EMPA) 
de Montcada ha iniciat el seu tra-
jecte amb l’organització d’un cicle 
de xerrades fins a final de curs que 
es va inaugurar el 13 d’abril a la 
Casa de la Vila amb una xerrada 
sobre els adolescents i l’esforç com 
a eina imprescindible per aprendre, 
a càrrec del psicòleg clínic Adrià 
López, director del Centre de Salut 
Mental Infantil i Juvenil (CSMIJ) 
de Montcada i Reixac. “El més 
important és l’esforç continuat”, 
va indicar el ponent, qui va afegir 
que “el que s’aprèn sense esforç 
no es recorda”. El psicòleg va la-
mentar que en l’actualitat s’hagi 
desvirtuat tant aquest concepte: 

“Els joves ho volen tot ara, un fet 
que es contraposa amb l’esforç, 
al qual s’arriba a través dels hà-
bits de treball”. 
El cicle continuarà el dia 3 amb 

una xerrada adreçada a secundà-
ria, el dia 4 sobre la comunicació 
amb els nadons i el 5 se centrarà en 
els infants que fan primària (llocs i 
horaris a l’agenda, pàgina 25).
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El psicòleg Adrià López amb la representant de l’EMPA, Carolina Ibáñez, durant la xerrada

Sílvia Alquézar | Montcada

EDUCACIÓ
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FIRA DE L’MCC

Els comerciants surten 
al carrer per recordar 
l’aigua i el modernisme
El bon temps i la participació marquen aquesta primera edició

El sol i la bona afluència de públic 
van ser la nota predominant de la 
primera edició de Fira del Comerç 
i de l’Aigua que Montcada Centre 
Comer (MCC) va organitzar els 
dies 9 i 10 d’abril, amb el suport de 
l’Ajuntament. Tots els actes preteni-
en evocar la Montcada modernista, 
quan l’aigua jugava una paper im-
portant com a colònia d’estiuejants 
de Barcelona. De forma tímida 
però simpàtica es van deixar veure 
alguns comerciants vestits d’època. 
També hi van contribuir els recor-
reguts en carruatge fins al complex 
modernista de la Casa de les Aigües 
i altres accions que complemetaven 
les activitats temàtiques de la Fira, 
com els aiguadors o els passejos de 
personatges vestits d’època.
Una trentena de parades de Mont-
cada i va exhibir els seus productes 
en una fira que pot fer-se un lloc 
per la seva originalitat si sap sumar 
adeptes i de pas recuperar l’esperit 

històric de la ciutat. “Estem molt 
satisfets de la resposta, no només 
volem fer una fira comercial, 
sinó donar un sentit temàtic de 
ciutat i l’aigua i el modernis-
me han marcat la nostra histò-
ria”, va expressar el president de 
l’MCC, Manuel Moreno, qui va 
destacar la gran afluència de visites 
i l’augment de comerços del muni-
cipi en relació amb la fira de la tar-
dor, celebrada a l’octubre. Moreno 
va avançar que l’entitat ja en una 
fira d’oportunitats, “millorant la 
que fèiem de liquidacions”.

Sorteig a Can Sant Joan. L’associació 
de comerciants del barri ha iniciat 
una nova campanya per promoure 
les vendes ales establiments asso-
ciats. Els compradors rebran unes 
butlletes amb diferents números i 
serà premiat amb 300 euros aquell 
que coincideixi amb el sorteig de 
l’ONCE del 30 d’abril. El tiquet 
tindrà validesa fins al 30 de maig.

Lluís Maldonado | Montcada
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Els infants van poder practicar com es fa el pa gràcies a un taller
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Amb l’objectiu que els comerciants 
locals reconeguin les necessitats de 
la seva clientel·la i que li dediquin 
el millor tracte possible, la Regido-
ria de Comerç farà del 28 d’abril al 
30 de maig un curs sobre atenció 
i venda en establiments comer-
cials, que tractarà qüestions com 
l’assessorament, la fidelització i la 
resolució de queixes i de dubtes 
que puguin plantejar els usuaris.
La formació tindrà lloc a la Biblio-
teca Elisenda, els dilluns, dimecres 
i dijous, de 15 a 16.30h. 

Inscripcions. La reserva de places 
i la inscripció s’han de fer a les ofi-
cines del departament, situat a les 
dependències de Promoció Econò-
mica, al carrer Alt de Sant Pere, 73 
(Mas Rampinyo). Les classes són 
gratuïtes i limitades a comerciants. 
Per fer la matrícula, cal aportar una 
fotocòpia del DNI i una altra de 
l’última nòmina o del darrer rebut 
d’autònom. Per a més informació 
es pot trucar al 935648 505 o en-
viar un correu  electrònic a promo-
cioeconomica@montcada.org.

Comerç obre 
les inscripcions 
d’un curs sobre
atenció al client

Silvia Díaz | Redacció

L’MCC va fer samarretes recordant la primera edició de la Fira del comerç i de l’aigua
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La presència de comerços de Montcada va augmentar respecte a la Fira de la tardor
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> processó per l’inici de la Setmana Santa
La Cofradía Virgen de los Dolores, amb seu a Can Sant Joan, celebra el 15 d’abril 
la processó en honor a la seva patrona. A les 18.30h, la parròquia de Sant Joan 
Baptista acollirà una missa, oficiada per mossèn Narcís Ribot i, a continuació, 
es farà el recorregut des del temple passant pels carrers Bateria, Masia, Molí, 
Reixagó, Viver i Besòs fins tornar de nou a l’església. L’acompanyament musi-
cal anirà a càrrec de la Banda d’Armats de Martorelles | SD

La secció de Creu Roja de Ripo-
llet, Cerdanyola i Montcada va ce-
lebrar el 6 d’abril una assemblea a 
l’Auditori –a la qual va assistir una 
seixantena de persones– per infor-
mar els voluntaris sobre les activi-
tats programades i les pendents que 
té l’ong, a més d’afavorir un espai 
de relació entre els voluntaris nous 
i els veterans. Els responsables de 
l’ong van presentar l’estat de di-
ferents projectes actuals. Sobre la 

gent gran, es va parlar d’una nova 
iniciativa d’estimulació cognitiva, 
a través d’exercicis de memòria. 
En cooperació internacional, es va 
donar compte de les campanyes 
engegades amb el Japó i Haití. En 
relació a la infància, els tècnics de 
Creu Roja van informar sobre el 
Casal que ofereix els dissabtes a la 
tarda a Can Cuiàs. També es va 
donar compte del programa de dis-
tribució de kits d’ajuda de material 
sanitari i escolar.

L’entitat va donar compte de les diferents campanyes engegades

VOLUNTARIAT

Creu Roja presenta els  
projectes actuals i futurs

César Martínez, gerent de la secció, durant la seva intervenció a l’Auditori
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Silvia Díaz | Redacció

> gimcana per celebrar els 20 anys del Sesa
L’Esplai Sesa organitza el 30 d’abril una gimcana nocturna al centre (21.45h) 
per celebrar el seu 20è aniversari. Els grups els han de formar entre 3 i 8 per-
sones i la inscripció s’ha de formalitzar al correu electrònic info@esplaisesa.org, 
amb les dades personals dels participants i el nom del grup. Per participar sols, 
els interessats han de tenir 16 anys com a mínim i en el cas que vulguin fer-ho  
menors d’aquesta edat, hauran de portar una autorització signada pels pares o 
tutors. Hi haurà servei de ludoteca i premis per als guanyadors | SD

> L’AECC fa una col·lecta el dia 4 de maig
La Junta Local de l’Associació Espanyola contra el càncer (AECC) organitza 
el 4 de maig la campanya de captació de diners anual a favor dels malalts de 
càncer. Durant tota la jornada hi haurà voluntàries de l’entitat amb una taula 
informativa, al carrer Major, la plaça Lluís Companys, a Mas Rampinyo, Can 
Sant Joan i Terra Nostra | SD

> El Font Freda vol ‘moure el món’ a pedals
L’AMPA de l’escola Font Freda fa el 30 
d’abril la cinquena pedalada infantil, 
amb el lema ‘Movem el món a pedals’. 
Els participants s’hauran de concen-
trar a les 16h davant del col·legi i la 
sortida es preveu mitja hora després. 
Les inscripcions s’han de fer al local de 
l’AMPA, en persona, o bé a través del 
correu electrònic ampafontfreda@gmail.com. Per als petits hi haurà un itinerari 
mini, mentre que per a la resta de participants, serà de 6 quilòmetres | SD
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Una vintena d’empresàries, polí-
tiques i tècniques de Montcada i 
Reixac i Cerdanyola van posar en 
comú les experiències sobre igualtat 
dins del món empresarial i directiu 
que estan duent a terme ambdues 
poblacions. La trobada va tenir lloc 
el 6 d’abril al Museu d’Art de Cer-
danyola (MAC) i va comptar amb 
la presència de les alcaldesses de les 
dues ciutats, M. Elena Pérez (PSC) 
i Carme Carmona (PSC).

Propostes. A nivell local es va par-
lar de la recent creada associació 
d’empresàries, directives i profes-
sionals. La reunió va esdevenir 

una taula rodona d’on van sorgir 
diverses propostes com la creació 
d’un grup impulsor de treball per 
avançar en aquest àmbit i propiciar  

crear un espai de cooperació i de 
negoci, ajudar a dones emprenedo-
res i col·laborar en la formació de 
directives. 

IGUALTAT

Silvia Díaz | Redacció

polítiques i empresàries fan pinya
Directives i tècniques de Montcada i cerdanyola posen experiències en comú 

Foto de família de les participants a la trobada celebrada al MAH de Cerdanyola
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La Regidoria d’Infància i Joventut 
organitza del 3 al 18 de maig l’on-
zena edició de la Mostra d’Ense-
nyament a l’Espai Jove Can Tauler 
(Balmes, 16). Durant aquests dies, 
l’equipament donarà informació 
actualitzada sobre l’educació des-
prés de l’ESO, per tal d’afavorir 
que els estudiants, les famílies i els 
educadors puguin fer una reflexió 
sobre el futur formatiu i professio-
nal dels joves. 

Contingut. Els assistents obtindran 
dades sobre els estudis reglats com 
els batxillerats, la formació profes-
sional, els graus universitaris i les 
escoles d’adults, així com d’altres 
alternatives com els programes de 
qualificació professional inicial o 
els ensenyaments d’idiomes o de 

caire artístic. Al matí s’oferiran ses-
sions informatives per als estudi-
ants d’institut, tallers i tastet d’ofi-
cis. De 17.30 a 21.30h funcionarà 
el servei d’assessoria a l’estudiant. 
La presentació del saló tindrà lloc 

el 3 de maig a les 18.30h, a la 
Casa de la Vila, on es projectarà 
el vídeo reportatge ‘Ja saps que 
estudiaràs?’ i la Federació d’AM-
PA organitzarà una xerrada sobre 
l’educació postobligatòria.

INFàNCIA I jOVENTUT

La Mostra d’Ensenyament funcionarà  
del 3 al 18 de maig a Can Tauler
El saló es presentarà oficialment el primer dia amb una xerrada a la casa de la Vila

Dues joves que van visitar Can Tauler durant la Mostra d’Ensenyament del 2010

Silvia Díaz | Redacció
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VOLUNTARIAT PER LA LLENGUA

El Servei Local de Català constitueix 
vint noves parelles lingüístiques
L’abi apadrinarà la creació de grups de conversa en català que dinamitzin voluntaris
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El Servei Local de Català (SLC) 
ha constituït una vintena de no-
ves parelles lingüístiques en el 
marc del programa Voluntariat 
per la Llengua, que es manté en 
forma després de 7 anys de la 
seva posada en marxa. L’acte de 
formació de les parelles es va fer 
el 12 d’abril a la Casa de la Vila, 
acte que també va servir per do-
nar a conèixer una nova iniciativa 
que apadrina l’Abi i que promou 
el voluntari lingüístic Àngel Solà, 
que ha creat a Cerdanyola tres 
grups de conversa amb el nom 
de ‘Xerrem’.  Solà va animar els 
voluntaris de Montcada a seguir 
el seu exemple i dinamitzar grups 
d’aprenents. “L’objectiu és riure, 
jugar, cantar, recitar, explicar 
històries i, en definitiva, com-
partir bons moments practi-
cant el català”, va explicar Solà. 

Els grups ‘Xerrem’ podrien reu-
nir-se a l’Abi. “L’únic requisit és 
que sorgeixin voluntaris dispo-
sats a dinamitzar-los”, va afegir. 
Utilitzar el català en la seva tasca 
també és l’objectiu de Produccio-

nes  Callejeras, una entitat local 
que aposta per la música de car-
rer sostenible i que s’ha adherit 
al programa. Ana Ciraso i Walter 
González van exposar en català 
la filosofia de l’associació.

D’esquerra a dreta, Ana Ciraso, Walter González, Lídia Ponsatí, del SLC, i Àngel Solà

Laura Grau | Montcada

El Centro Aguileño de Montcada i Rei-
xac, amb el suport de l’Ajuntament, va 
celebrar la setena edició de la festa, a 
la plaça del Bosc de Can Sant Joan, 
per commemorar el novè aniversari 
de l’agermanament del municipi amb 
la localitat murciana d’Águilas. La jor-
nada va comptar amb l’actuació de la 
rondalla de Sabadell  –a la fotografia – i 
el tradicional dinar popular amb migas. 
El públic habitual no hi va fallar | SD

> Celebració festiva 
del Dia d’Águilas
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Sabina
Jiménez
Vicente

12 d’abril de 2011

Benvinguda!

i felicitats als papis
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Participar és possible
Tot i que el departament d’Ensenya-
ment ven a so de “bombo i platerets” 
el pla de l’escola inclusiva sense adju-
dicar en la majoria dels casos els recur-
sos necessaris perquè aquesta es faci 
en òptimes condicions, a vegades els 
pares de nens amb necessitats educa-
tives especials tenim la sort de tenir al 
nostre costat l’escola i els mestres que 
treballen amb els nostres fills. Aquest 
és el cas de l’Elvira Cuyàs on estudia 
dos dies a la setmana la nostra filla, 
Laura. No tenim suficients paraules, 
però sí molts sentiments per descriure 
la sensació positiva que hem tingut en 
acomiadar la nostra filla com una nena 
més i amb la resta dels seus companys 
de classe a les colònies. 
A més de ser pares i de ser plenament 
conscients de les característiques 
pròpies de la nostra filla, tenim afegit 
a la nostra vida haver de lluitar cons-
tantment en molts àmbits per defensar 
els seus drets d’igualtat d’oportunitats 
d’acord a les seves capacitats. En 
aquesta ocasió, gràcies a la seva escola 
i, sobretot, a la seva tutora, Esther Pé-
rez, es demostra que, quan hi ha volun-
tat, sensibilitat i ganes de fer la feina 
ben feta, molts nens amb necessitats 
educatives especials poden gaudir de 
les mateixes activitats que la resta. No-
més és necessari que aquells que les 
posen en marxa creguin que aquests 
nens també son capaços de fer-ho.
Som coneixedors, perquè ens movem 
en el col·lectiu de les necessitats es-
pecials, que altres infants en situació 
similar han estat vetats per participar 
en aquest tipus d’activitats a la seva 
escola ordinària o s’ha intentat que 
ho facin perquè les direccions dels 
centres no aposten per una veritable 
inclusió. No anem bé, aquesta no es la 
manera. Si el dret a l’educació és in-
negable, també ho és poder participar 
en qualsevol de les activitats que s’or-
ganitzen a les escoles. Per tant, si avui 

dia parlem tant d’inclusió, de norma-
lització, de cohesió social i d’integra-
ció, senyors professionals de l’educa-
ció deixin que aquests nens estudiïn, 
comparteixin, visquin, sentin i, en de-
finitiva, participin d’allò que no se’ls 
nega a la resta dels seus companys. 
Gràcies, Elvira Cuyàs, per la teva apos-
ta i per obrir portes en el nostre muni-
cipi, en el poble de la Laura.

Manuel Fernández
Pla d’en Coll

Entre brutícia
Sóc una veïna del barri de la munta-
nyeta de la Font Pudenta. Entre els 
carrers Barberà i Elisenda, davant 
dels contenidors, hi ha una reixa on 
s’hi acumula una gran quantitat de 
brutícia que desprèn una pudor insu-
portable, la qual ningú no neteja mai. 
És normal que els veïns donin menjar 
als gats, ja que seria incívic deixar que 
morin de gana, sense ells hi hauria 
més rates pel carrer. Però, aquest no 
és el lloc adequat, a la gespa el men-
jar es mulla i s’acaba podrint. A més, 
aquest espai s’usa com abocador, ja 
que hi ha tot tipus d’escombraries: 
plàstics, fustes, sabates, pots vells... A 
part de la imatge tan lamentable que 
provoca, és un focus d’infeccions ; 
molts gats estan malalts, tenen sarna, 
èczemes, etc. Malalties que no només 
els perjudiquen a ells, si no que també 
podem agafar les persones, ja que tant 
nens com adults, moltes vegades els 
intenten tocar. Crec que algú s’hauria 
de fer càrrec de netejar, de tant en 
tant, aquest espai. Espero que es pu-
gui solucionar aviat.

 I. D.
               Font Pudenta

Què passa a Montcada?
Tinc el plaer de viure en aquest poble 
des de fa 50 anys. He patit la seva 
transformació a nivell de comerç i ser-
veis. Ens agafem a la típica i tòpica fra-

se: “És que Montcada està molt a prop 
de Barcelona” i amb això hem justifi-
cat i mirat amb passivitat com el nostre 
poble s’anava “ensopint”. Aquest cap 
de setmana, amb motiu de la “Fira del 
comerç i de l’aigua”, mentre passejava 
entre paradetes, me n’adonava que els 
montcadencs responem força bé a tot 
allò que suposa un punt de trobada, 
que ens agrada sortir al carrer, que ens 
saludem i ens sentim d’aquí... i que 
volem un poble amb vida.
On som un dissabte qualsevol o un 
diumenge del mes d’abril? No em puc 
creure que haguem marxat tots a la 
platja, a la muntanya, a les aglomeraci-
ons dels centres comercials, o al poble 
del costat... No tinc resposta, el que sé 
és que quan el carrer es mobilitza, els 
montcadencs hi som. Un aplaudiment 
per a tots aquells que hem participat 
amb les nostres passejades, pels va-
lents comerciants de Montcada (pocs), 
pels que han vingut de fora a omplir el 
nostre carrer amb els seus productes, 
a tots aquells que ens han regalat els 
ulls i les orelles amb les seves danses, 
als col·laboradors desinteressats... 
Què podríem fer? Seria possible veure 
més negocis oberts dissabtes a la tar-
da? El poble se sentiria compromès si 
fos així? Què passa a Montcada? En fi, 
tot un tema de reflexió!

F. G.
Montcada 

Falta de limpieza
Hace dos años que el IME puso en 
marcha en el pabellón Miquel Poblet 
clases de yoga y pilates en un espa-
cio compartido con el club de kárate 
Shi-Kan. Las clases son los martes y 
los jueves por la tarde y las usuarias 
que vamos nos hemos quejado varias 
veces de la falta de limpieza de la sala 
sin que hasta ahora se haya solucio-
nado el problema. Es muy molesto 
tener que hacer ejercicios de yoga res-
pirando en un espacio lleno de polvo 

y de ácaros, a veces junto al cubo de 
la basura o el cubo de fregar lleno de 
agua sucia. Este verano hicimos un in-
tensivo de yoga en la Casa de la Vila en 
una sala bien acondicionada y limpia. 
¿Por qué no podemos tener lo mismo 
en el pabellón? No creemos que sea 
pedir mucho. Si la sala está limpia y en 
condiciones todos saldremos ganando, 
tanto los usuarios como el Ayuntami-
ento, ya que el espacio es municipal. 

Antonia Pérez y 13 firmas más
Montcada

Crónicas del desempleo
En pleno siglo XXI (rompiendo pape-
les he encontrado escritos que hice 
en el siglo pasado, entre 1998-1999, 
cuando también estaba en paro) estoy 
viviendo situaciones que no tienen 
desperdicio y merecen ser conocidas. 
Por lo menos ahora no tengo que gas-
tar dinero en sobres y sellos; a través 
de Internet, la búsqueda de trabajo 
es más fácil aunque más infructuosa 
que hace unos años. Buscando, en-
cuentro una oferta: “Se necesitan cu-
brir 20 plazas para atender llamadas 
en catalán”. Observaciones: “Empre-
sa multinacional necesita cubrir, bla, 
bla, bla....” He tenido suerte, entre 
alrededor de 400 ó 500 personas me 
llaman (parece que tengo el perfil, je, 
je). Cuando se identifican para con-
cretar la entrevista, automáticamente 
hablo en catalán y ¡oh! sorpresa, en la 
entrevista personal me dicen: “Lo si-
ento, hablemos en castellano, no me 
siento cómoda hablando en catalán”. 
Sorprendente, unaudito ¡Ahí queda 
eso!  En cuanto al sueldo y las condi-
ciones, lo dejo para otra ocasión.

C.G.
Can Sant Joan

Fe d’errates
En l’anterior número es va parlar del cas 
d’una família que sospita que el seu fill mort 
va ser robat. L’edat que tindria actualment 
seria 46 i no 48 com es va publicar.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 6 de maig

el clic

Asfaltat i desinformació

L’asfaltat dels nostres carrers és una bona notí-
cia. La mala notícia és no poder sortir ni entrar a 
casa perquè no n’avisa els veïns; també és una 
mala notícia que s’hagi de tornar a asfaltar per-
què al cap de tres setmanes hi torna a haver 
clots o bé que els pocs rètols informatius que 
s’han posat es mantinguin mesos i mesos des-
prés d’haver acabat les obres.
A la fotografia (feta el dia 25 de març) es pot 
veure com a la N-150 es manté des del mes 
d’octubre –que és quan es va fer l’asfaltat– el 
rètol que informa que l’avinguda de Terra Nostra 
està tallada.

Anna Gayà Arjalaguer. Terra Nostra

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Al cap del carrer
Cinc anys després de l’inici de 
les mobilitzacions per recla-
mar el soterrament de la línia 
de Portbou dóna la sensació 
que tornem a estar al cap del 
carrer. La Plataforma acaba 
d’anunciar que el 19 de maig 
reprendrà les mobilitzacions 
si el projecte constructiu no 
està enllestit abans d’aques-
ta data. Malgrat els reiterats 
compromisos dels responsa-
bles del Ministeri de Foment 
sobre l’execució del projecte, 
la fita cada cop sembla més 
difícil. Des que a final de 
la dècada dels 80 –ja en el 
segle passat– el govern esta-
tal anunciés el pas de l’Alta 
Velocitat pel municipi i es va 
aconseguir el compromís que 
se soterraria també la línia de 
rodalies, han passat 20 anys. 
Hi ha molta gent que dubta  
de poder veure el projecte fet 
realitat i és lògic que pensi 
així, d’acord amb com s’ha 
desenvolupat tot plegat. Fins 
que al 2006 el poble no va 
sortir al carrer, a Madrid no 
es van prendre seriosament 
aquesta reclamació històri-
ca. La llarga durada dels tre-
balls tècnics ha ralentitzat el 
procés però ara, el que més 
preocupa és que la crisi eco-
nòmica serveixi per justificar 
que una il·lusió compartida 
per tota la ciutadania acabi 
finalment en un no res. 
Contra aquesta possibilitat 
només es pot lluitar sortint 
al carrer per demostrar que 
Montcada i Reixac no es re-
signa a que el seu projecte 
quedi en l’oblit. Tallar les vies 
no és una acció que agradi 
ningú, ni als manifestants ni, 
òbviament, als usuaris, però, 
ara per ara, sembla l’única 
opció que queda.

Per què l’escola bressol Can Casamada no té espai per aparcar els cot-
xets? Cada dia haig de carregar el meu fill a coll des de casa, que està a 
10 minuts caminant, per aquesta manca de previsió X. H. I Montcada

Can Casamada disposa d’un espai massa limitat per poder-hi dei-
xar els cotxets dels 74 alumnes. Aquest espai –tot just a l’entrada– 
no es pot ampliar, perquè el vestíbul quedaria massa reduït i dificul-
taria l’entrada i sortida de les famílies. En el moment de dissenyar 
les dues aules de 2 a 3 anys, annexes al vestíbul, es va optar per 
donar-lis el màxim espai possible. Hi tenen garantida la cabuda els 
cotxets dels nadons (8 com a màxim), i els dels infants d’1 a 2 anys, 
que es poden deixar al pati interior. Els únics que no tenen cabuda 
a l’escola són els dels nens/es de 2 a 3 anys, que hi poden entrar 
caminant | Ana Rivas, presidenta de l’Àrea Social (PSC)
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TOT A pUNT pER A SANT JORDI
La Fira del Llibre al carrer comptarà amb 
una trentena de parades de llibres i roses

L’Espai Barraques de la Festa 
Ma jor, que des de fa dos anys 
s’ubica al Camí de la  Font Fre-
da, s’anomenarà a partir d’ara 
Espai Poblet i serà gestionat per 
l’Ajuntament, que regularà l’ad-
judicació de fins a un màxim de 
15 casetes entre les entitats i par-
ticulars que estiguin interessats a 
oferir un servei de menjar i be-
gudes. Els privats que sol·licitin 
una carpa hauran d’abonar al 
consistori una quota de 500 eu-
ros, mentre que les entitats locals 
no hauran de pagar res i les de 
fora del municipi tindran una 
bonificació del 50%. A canvi, 
l’Ajuntament facilitarà als adjudi-
cataris de les casetes l’espai, un 
punt de llum, l’accés a aigua po-
table, contenidors per a la gestió 
dels residus i una carpa de 3 x 3 
metres. El termini per formalitzar 
la sol·licitud al registre general de 
l’Ajuntament s’allargarà fins al 10 
de maig. 

Criteris. Una comissió municipal 
valorarà les peticions prioritzant 
les que provinguin d’entitats lo-
cals, després les d’establiments 
públics o privats i, per últim, 
si queden espais lliures, les de 
fora del municipi. L’autorització 
permetrà que la caseta funcioni 
durant els quatre dies de la Fes-
ta Major: el 10, 11 i 12 de juny 
fins a les 4h, i el 13, fins a les 

22h. Segons la regidora de Cul-
tura, Amèlia Morral (CiU), “la 
regulació es fa seguint l’exem-
ple d’altres municipis que 
promouen  espais similars i per 
garantir que sigui obert a totes 
les entitats”. Tant els particulars 
com la resta hauran de contractar 
una assegurança de responsabili-
tat civil, en compliment de la nor-
mativa sobre l’ocupació de la via 
pública que va aprovar el govern 
català arran de l’accident d’una 
atracció del Tibidabo l’estiu pas-
sat. Les condicions per optar a 
una caseta es poden consultar al 
web municipal www.montcada.cat. 

FESTA MAjOR DE MONTCADA I REIxAC

Laura Grau | Redacció

Imatge de l’Espai Barraques a l’edició de la Festa Major 2010 on, a més de casetes de venda de begudes, es van fer activitats lúdiques

Associacions i particulars podran 
tenir una caseta a l’Espai poblet
L’ajuntament fa un replantejament de l’antic Espai Barraques que coogestionava amb un grup d’entitats

 

La Comissió de Festes Alternati-
ves que va impulsar l’Espai Bar-
raques al 2009, considera que 
la proposta de l’Espai Poblet 
s’allunya del model inicial plan-
tejat per ella, que prioritzava la 
participació ciutadana en la 
gestió de l’espai, que ara passa 
a mans de l’Ajuntament, i que 
estava enfocat principalment a 
la gent jove, mentre que ara té 
una vocació més generalista. 
Fonts de la Comissió consideren 
que la nova fórmula suposa un 
pas enrere perquè equipara el 

teixit associatiu amb els negocis 
privats, tot i reconèixer que l’ac-
cés gratuït de les entitats locals 
a les casetes és una consecució 
important per part de la Comis-
sió, ja que inicialment el con-
sistori també volia cobrar una 
quota, proposta que va es retirar 
després de diverses reunions 
a dues bandes. La Comissió, 
formada per sis entitats, s’està 
plantejant si participarà o no a 
l’Espai Poblet i si farà activitats 
com el Correbars i els tallers per 
a infants | LG

Crítiques de la Comissió de Festes Alternatives

pàg. 22

XI JORNADA MASOLIVER
Juan A. Masoliver conversarà amb 
l’exministre de Cultura, César A. Molina

La pegatina farà 
el pregó de la 
Festa Major de 
Mas Rampinyo

Mas Rampinyo viurà la seva 
Festa Major els dies 27, 28, 29 i 
30 d’abril i l’1 de maig (vegeu 
pàg. 24). El pregó inaugural 
tindrà un prota go nista d’ex-
cepció, el grup montcadenc La 
Pegatina que, en plena gira del 
seu tercer treball, Xapömelon, 
farà una parada a La Unió (el 
27, a les 20h). Un dels plats forts 
del programa és l’espectacle de 
claqué ‘Big Drums’ a càrrec de 
la companyia Camut Band, de la 
qual forma part l’actor de Mas 
Rampinyo i soci de La Unió, 
Víctor Bea. L’obra barreja la per-
cussió africana, amb el tap dance, 
la veu i el ball sobre sorra i es re-
presentarà a La Unió l’1 de maig 
(19h). El Grup Tea345 de La 
Unió estrena l’obra de Yasmina 
Reza ‘Arte’ el 29 d’abril (22h). 

Diversitat. No hi falten en el pro-
grama les propostes infantils, el 
festival de play-backs, les sarda-
nes, els balls de nit i la mostra 
de cuina, que arriba a la dotzena 
edició. El Cim organitzarà la 25a 
Caminada Popular l’1 de maig. 
“Estem molt contents de com 
ha quedat el programa, tot i 
que l’hem hagut de fer amb 
menys recursos que altres 
anys”,  ha dit Fidel Casajuana, 
de la Comissió de Festes. La 
presentació del programa tin-
drà lloc el 17 d’abril a la seu de 
La Unió (18h) amb la participa-
ció d’alguns grups de l’entitat, 
la Coral Mare de Déu del Turó 
i la banda La Rock’n’rolla. 

Laura Grau | Redacció
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MONTCADASONS FESTA DELS TRES TOMBS

El nombre de carruatges disminueix 
respecte convocatòries anteriors

La 19a festa en honor a Sant An-
toni Abat, celebrada el 3 d’abril, 
va ser valorada positivament per 
l’organització, malgrat que hi 
va haver menys participació de 
carruatges que en les darreres 
edicions. Segons Joan Massagué, 
de l’Agrupació local dels Tres 
Tombs, el fet que la cita s’ajor-
nés respecte la data inicial per la 
Volta Ciclista, “va motivar que 
participants habituals a Mont-
cada no puguessin acudir a la 
nostra passada”. 

Placa. Les autoritats i l’A gru    pació 
dels Tres Tombs van homenatjar 
el Darrer Carreter, Josep Ollé, 
qui va assistir a l’acte amb els 
seus dos fills, Josep i Montse. 
Nascut a Reixac al 1926, va dedi-
car bona part de la seva vida a fer 
de pagès i de traginer. “Ara que 
tant parlem de la crisi hem de 
mirar enrere i comprovar com 
els nostres pares i avis sí que 
ho van passar malament per 
sobreviure”, va dir Massagué. 

fO
tO

S:
 S

iL
Vi

A 
D

iA
Z

La máquina de escribir, 
nova proposta del cicle
La banda de pop rock actuarà al Kursaal amb La Rock’n’Rolla

Silvia Díaz | Redacció

L’organització nomena Darrer carreter 2010 al montcadenc Josep ollé, de 85 anys

SANT jORDI

28 entitats a la Fira del llibre al carrer
El carrer Major i la plaça de l’Església acolliran les parades, a més de tallers, jocs i sardanes

La coincidència de Sant Jordi 
amb el Dissabte Sant no ha re-
percutit massa en el nombre de 
parades que tindrà la Fira del 
llibre prevista el 23 d’abril al 
carrer Major i la plaça de l’Es-
glésia. En el moment de tancar 
aquesta edició, s’han comptabi-
litzat 28 parades –l’any passat 
en van ser 37–, la majoria d’en-

titats (13), però també de llibre-
ries (5), floristeries i forns de pa 
(4), partits polítics (3) i depar-
taments municipals com les re-
gidories de Cultura i d’Infància 
i Joventut. També s’oferiran ac-
tivitats paral·leles com el Racó 
de contes, promogut per les bi-
blioteques municipals i destinat 
als més petits; tallers i jocs per 
part de Can Tauler davant de 

la Casa de la Vila (d’11 a 13h); 
una ballada de sardanes amb 
la Cobla Nova Vallès (12h) i 
un espectacle familiar ‘Dracs, 
roses i caps de turc, l’autèntica 
llegenda de Sant Jordi’, a càrrec 
de la companyia Coctelera Es-
pectacles. El dia 30 la Biblioteca 
Elisenda acollirà la 3a Trobada 
de col·leccionistes de punts de 
llibre (de 10 a 14h).

Laura Grau | Redacció

Un moment de la desfilada (a dalt) i el Darrer Carreter, amb la família i les autoritats (abaix)

La banda de pop-rock La má-
quina de escribir i el grup La 
Rock’n’Rolla actuaran el 6 de 
maig al Kursaal (22h) dintre del 
cicle Montcadasons que organit-
za la Regidoria de Cultura. El 
primer grup, fundat fa un any, 
va començar fent versions de 
temes coneguts però ja té un 
repertori propi composat pel 
cantant Fran Delgado, líder de 
la banda, que té experiència 
actuant en festes populars com 

la Festa Major del municipi i la 
de Carretera Vella. L’altra grup 
programat, la Rock’n’Rolla, 
està format per tres joves de 
Can Sant Joan que es dediquen 
a fer versions dels clàssics del 
rock&roll en acústic. El Mont-
cadasons va engegar el 8 d’abril 
amb el concert de la banda 
Presidente, que va atraure una 
trentena de persones. El cicle 
clourà el 13 de maig  amb  el 
grup de jazz Express Quartet, 
que fa versions dels clàssics. 

Laura Grau | Redacció

Fran Delgado, Jordi Fernández, Rafa Poyatos i Salva Criado integren La máquina de escribir
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FUNDACIÓ CULTURAL 

25 anys treballant per conservar 
i divulgar la història de Montcada
L’entitat obre el programa amb la presentació d’una escultura de l’artista Manel Lahoz 

Una escultura de fusta i bron-
ze de Manel Lahoz presidirà a 
partir d’ara la sala d’actes de la 
Fundació Cultural Montcada 
com a recordatori dels 25 anys 
que l’entitat ha dedicat a treba-
llar per conservar i divulgar la 
història del municipi. La pre-
sentació de l’obra es va fer el 5 
d’abril a l’Auditori amb motiu 
de l’inici del programa d’actes 
commemoratiu que durà a ter-
me des d’ara i fins a final d’any. 
Antoni Orihuela, secretari de 
la Fundació i la filla de l’artista, 
Marta Lahoz, van descobrir l’es-
cultura i van demanar un gran 
aplaudiment per al seu autor, 
que no va assistir a l’acte per 
problemes de salut. 

Reptes. La presidenta, Núria 
Cervera, va parlar dels reptes de 
futur “que passen per la digi-
talització dels arxius històrics 
i per augmentar el nombre de 
socis i col·laboradors”. L’alcal-
dessa, M. Elena Pérez (PSC), 

va elogiar la tasca de l’entitat a 
qui va lliurar una litografia del 
pintor Joan Capella. L’acte va 
cloure amb una conferència de 
l’historiador Jordi Bilbeny, que 
va defensar les seves tesis sobre 
el que anomena “la usurpa-
ció del passat de Catalunya” 
per part de la història oficial i, 
especialment, l’ocultació que 
la descoberta d’Amèrica va ser 
eminentment catalana. 

D’esquerra a dreta, Antoni Orihuela, Núria Cervera i Marta Lahoz, davant de l’obra de Lahoz

Laura Grau | Redacció
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Bilbeny, en un moment de la conferència

LA
U

R
A 

G
R

AU

“La caja metálica és pot de-
finir tant com una història 
d’amor en un context de de-
núncia com a l’inrevés, una 
història de denúncia amb tra-
ma romàntica”. Amb aquestes 
paraules José A. Medina es va 
referir a la seva última novel·la, 
ambientada en la Guerra Civil 
espanyola i que es va presentar 
a l’Auditori el 7 d’abril. L’au-
tor es va inspirar en la història 
de Juan Ramon Maestre, un 

barre ner republicà assassinat 
per l’exèrcit franquista. El seu 
fill, Emilio Maestre, convidat 
d’excepció, va explicar com el 
seu pare va ser detingut i, tot i 
aconseguir fugir en primera ins-
tància, va acabar morint a trets. 
La presentació, a càrrec d’Elisa 
Riera, va incloure un espec-
tacle teatral i mu sical a càrrec 
de membres de diferents grups 
amateurs del municipi que van 
dramatitzar un dels capítols del 
llibre adaptat pel mateix autor. 

José A. Medina, al centre, aplaudeix els actors i músics que van participar en l’obra de teatre

LITERATURA

Pilar Abián | Montcada
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José A. Medina retrata 
l’amor en temps bèl·lics
‘La caja metálica’ s’inspira en un episodi real de la Guerra civil
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xI jORNADA jUAN RAMÓN MASOLIVER

L’escriptor César Antonio Molina 
parlarà sobre la seva obra literària

La XI Jornada Juan Ramón 
Masoliver, que tindrà lloc el 28 
d’abril a l’Auditori (20h), comp-
tarà com a convidat amb Cé-
sar Antonio Molina, escriptor, 
exministre de Cultura i actual 
director de la Casa del Lector 
de Madrid. Molina conversarà 
sobre la seva obra literària amb 
l’escriptor i crític literari i mem-
bre de la Fundació Masoliver, 
Juan Antonio Masoliver Ró-
denas, nebot de l’erudit amb el 
qual Molina té moltes coses en 
co mú:  la passió pel periodisme 
cultural , la poesia i  l’humanis-
me, i l’interès per la gestió cul-
tural ja que ambdós han ocupat 
càrrec en institucions culturals 
públiques. L’acte també servi-

rà per presentar el número 4 
de Quaderns de Vallençana,  que 
parla de la dècada dels anys 50, 
amb col·laboracions d’investi-

gadors de prestigi, com Laurea-
no Bonet, Santos Sanz Villanu-
eva, Juan José Laz i José Jurado 
Morales. 

César Antonio Molina va ser ministre de Cultura entre el juliol de 2007 i abril del 2009
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Laura Grau | Redacció

El nebot de l’erudit, l’escriptor i crític literari, Juan antonio Masoliver, conduirà l’acte

LITERATURA

Lola Mariné reivindica l’edat madura
La novel·la ‘Nunca fuimos a Katmandú’ retrata la vida de quatre dones en la cinquantena 

La primera novel·la de Lola 
Mariné, ‘Nunca fuimos a Kat-
mandú’, reflexiona sobre l’edat 
madura en les dones, “quan 
esdevenen invisibles per als 
homes i, en bona part, per la 
societat”, va senyalar l’autora 
durant l’acte de presentació del 
llibre fet l’11 d’abril a la Biblio-
teca Elisenda. “És una edat 
en què la majoria tenim els 
fills ja grans, però encara no 
som àvies i part dels nostres 
rols entren en crisi”, va expli-
car l’escriptora qui, no obstant, 
reivindica aquest període de la 
vida “perquè la dona és més 
lliure per prendre decisions 
i acumula prou experiència 

per saber què vol fer”. Precisa-
ment, la novel·la descriu quatre 
prototipus de dones, molt dife-
rents entre elles, que estan en un 

moment de canvi i que, gràcies 
a l’amistat que les uneix, són ca-
paces de fer front a les dificultats 
amb humor i optimisme. 

Laura Grau | Pla d’en Coll

La dissenyadora de moda Rosa Bandrés i l’artista plàstica Carme Vilà 
(a la foto), han unit els seus talents per crear vestits a partir de l’art, 
posant en evidència que darrera del disseny d’una peça també hi ha 
un procés creatiu. Les dues montcadenques van presentar el 6 d’abril 
una petita mostra del seu projecte a la botiga que Bandrés té al carrer 
Major des de fa un any i mig. “Ens fa molta il·lusió treballar plegades 
perquè una pot inspirar l’altra i el resultat sempre és sorprenent”, va 
explicar Vilà. Bandrés va aprofitar la inauguració per reivindicar el valor 
de la creació de moda i els seus vincles amb l’art | LG

> Mostra de pintura de les dones de Can Cuiàs
El 5 de maig s’inaugura a la Casa de la Vila una exposició de pintura de les 
alumnes del curs que imparteix Delia Cabanzón al Centre Cívic Can Cuiàs, 
la majoria de les quals són membres del Grup de Dones del barri. La mos-
tra estarà formada per una quinzena de teles, la majoria de pintura a l’oli, 
però també d’altres tècniques com l’aquarel·la o el collage. Roser Solano, 
membre del grup, ha destacat “la gran diversitat d’estils que hi haurà a 
l’exposició” que es podrà veure fins al 22 de maig | LR

> L’Abi organitza el sopar literari del seu premi
Una trentena d’autors han presentat treballs al Premi de Narrativa Curta 
Ateneu Domingo Fins que convoca l’Abi. El veredicte es farà públic el 30 
d’abril en el decurs d’un sopar literari que tindrà lloc a la sala gran de 
l’entitat (21h). Els tiquets del sopar es poden reservar a la secretaria o a la 
cafeteria de l’Abi. El certamen juvenil només ha comptat amb la participa-
ció de dos autors | LR
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> Bandrés i Vilà impulsen una proposta creativa

> Alumnes de Luis Barbosa exposen a Breda
Una dotzena d’alumnes de l’Escola Municipal de Talla i Escultura, que 
dirigeix a Can Sant Joan el mestre artesà Luis Barbosa, inaugura el 23 
d’abril una exposició de les seves obres al Centre Cultural Els Forns de 
Breda (12h). El títol de la mostra és ‘Amb fusta’ i es podrà visitar fins al 
29 de maig | LG

Lola Mariné, durant la presentació de la seva primera novel·la a la Biblioteca Elisenda 
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> La pegatina arrassa a Madrid amb dos plens
La Pegatina continua imparable després que el seu tercer disc ‘Xapöme-
lon’ tingués més de 17.000 descàrregues en menys de 24 hores el dia que 
es va fer públic. Després d’omplir la sala Apolo de Barcelona els dies 25 i 
26 de març, la banda va fer dos plens seguits a la Sala Caracol de Madrid 
els dies 9 i 10 d’abril. Aquest mes inicia una gira de més de cent concerts 
que els portarà per tot l’estat i per ciutats i pobles de França, Holanda, 
Bèlgica, Itàlia, Alemanya, Àustria i, fins i tot, la Xina | LR
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La professora d’educació infan-
til, Maite López, de Castellar 
del Vallès, ha guanyat el 13è 
Premi Vet aquí un gat, convo-
cat per la Regidoria de Cultura, 
amb l’obra El drac curt de vista. 
La finalista ha estat Montser-
rat Pujol, de Barcelona, amb el 
conte Els malsons de l’Enric. 
El veredicte es va fer públic 
el 12 d’abril a l’Auditori en 
un acte que va comptar amb 
la presència de la regidora de 
Cultura, Amèlia Morral (CiU), 
i l’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC), a més del guanyador de 
l’edició de l’any passat, Jaume 

Ribera. Enguany, el certamen 
ha comptat amb la participació 
de 79 obres, 6 de les quals són 
d’autors locals. López, de 56 
anys, és aficionada a escriure 
i ha participat en diversos con-
cursos literaris i recopilatoris 
de contes. Pujol, de professió 
logopeda, també escriu en el 
seu temps lliure i va guanyar 
el Premi Literari Juan Perucho 
d’Albinyana al 2006. Les dues 
autores premiades veuran els 
seus contes publicats en un lli-
bre l’any vinent. El volum de 
l’any passat, presentat a l’acte, 
es podrà adquirir a la Fira del 
Llibre al carrer del 23 d’abril. 

D’esquerra a dreta, Montserrat Pujol, finalista, i Maite López, guanyadora del concurs de contes

VET AQUÍ UN GAT

Pilar Abián | Redacció

BIBILIOTEQUES

El concurs ‘guanya’t un punt’ premia 
44 treballs d’infants montcadencs

La Casa de la Vila acollirà fins 
a l’1 de maig els 2.155 punts de 
llibre –nova xifra rècord– que 
han participat a la darrera edició 
del concurs ‘Guanya’t un punt’ 
que es va fallar el 12 d’abril en 
un Auditori ple a vessar. La Re-
gidoria de Cultura i les Bibliote-
ques municipals, promotores del 
certamen, van lliurar en total 44 
premis i accèsits en les diferents 
categories d’edat, que van des 
dels 3 anys fins als 16. La direc-
tora de la Biblioteca Elisenda de 

Montcada i membre del jurat, 
Sílvia Redondo, va destacar la 
gran diversitat d’estils i formes 
dels punts de llibres presentats 
i la dificultat per triar-ne només 
uns quants. 

Premiats. En la categoria de 3 a 5 
anys, els treballs premiats són els 
de David Díaz, Yingqi Liu i Da-
niel Boira. En la de 6 a 7 anys, 
Mario Lirio, Adrià J. Gil i Èrica 
Baeza s’han endut els principals 
guardons. Judit del Àlamo, Ru-
bén Montañés i Kevin Montano 

són els autors premiats en la ca-
tegoria de 8 a 9 anys. Entre 10 
i 12, els guardonats són Sheima 
Mohamed, Laura Cano i Merit-
xell Rebollar i en la categoria de 
13 a 16 anys, Míriam Sorribes. 
L’acte va comptar amb la regi-
dora de Cultura, Amèlia Morral 
(CiU), la presidenta de l’Àrea 
Social, Ana Rivas, i l’alcaldessa, 
M. Elena Pérez –ambdues del 
PSC–, que juntament amb Re-
dondo, van lliurar als premiats 
els obsequis, consistents en lots 
de llibres i material de dibuix.

Les autoritats posen amb els 44 nens i nenes que van pujar a l’escenari a recollir els obsequis com a premiats de les diferents categories d’edat
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Laura Grau | Redacció

Els 2.155 punts de llibre presentats s’exposen a la casa de la Vila fins a l’1 de maig

Maite López guanya amb 
un relat sobre un drac 
que necessita ulleres
La finalista va ser Montserrat pujol amb ‘Els malsons de l’Enric’
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el retro-visor
Ricard Ramos

Fundació Cultural Montcada

Sovint el passat es fa present en 
les circumstàncies més inespe-
rades. Amb motiu d’unes obres 
de canalització que s’estan fent a 
la banda dreta de la llera del riu 
Besòs, una part del Rec Comtal 
ha quedat al descobert. Una em-
presa d’arqueologia n’està fent el 
seguiment per garantir que els 
treballs no malmetin la troballa.
Aquest canal va ser construït  sota 
el mandat del comte de Barcelona 
Mir al segle X, tot i que el seu ori-
gen és romà. 

Fins al segle XVIII el Rec Comtal 
va proporcio nar energia hidràulica 
a una desena de molins fariners i 
va regar terrenys de Sant Andreu 
del Palomar i les Hortes de Porta 
Nova. A partir del segle XVIII els 
aprofitaments del Rec s’aniran 
ampliant,  especialment per donar 

resposta a la creixent demanda de 
la ciutat de Barcelona. Al 1703 es 
va construir un conducte que des-
viava de la sèquia un cert cabal per 
regar els arbres de la Rambla. El 
Raval va ser el primer nucli, dintre 
de Barcelona, que va tenir fonts 
públiques amb aigua provinent 
de Montcada. Aquesta primera 

canalització des de Montcada a 
Barcelona permetrà el regatge 
dels conreus i la instal·lació d’un 
bon nombre de fàbriques i prats 
d’indianes en facilitar l’accés a 
l’aigua. També suposarà l’inici de 
la contaminació de les aigües del 
Rec que, al 1826, deixarà d’usar-
se per al consum humà.

El Rec Comtal queda al descobert
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Panoràmica de la llera del riu Besòs on les obres han deixat al descobert un tram del Rec Comtal

Unes obres a la llera del riu Besòs han tret a la llum una part de l’antic canal d’origen romà

“Cada fotografia i cada vers 
d’aquesta exposició són una 
corda que ens connecta amb 
la terra i amb la gent de 
l’Amèrica Llatina, tot un món 
d’esperança”. Aquesta frase del 
periodista Francesc Escribano 
resumeix l’esperit de l’exposició 
‘Els ulls dels pobres’, que es po-
drà veure a l’Auditori Municipal 
a partir del 3 d’abril. L’autor de 
les imatges és el fotoperiodista 
de Santa Coloma de Gramenet 

Joan Guerrero. Cada fotografia 
està associada a un pensament 
de Pere Casaldàliga, bisbe català 
defensor de la teologia de l’alli-
berament. L’exposició la pro-
mou l’ong Gramenet Solidària i 
va acompanyada d’un llibre de 
fotografies que es pot adquirir 
per 29 euros.  L’objectiu és sen-
sibilitzar la ciutadania sobre les 
condicions de pobresa que hi 
ha a l’Amèrica Llatina i alhora 
recaptar diners per finançar pro-
jectes de cooperació.

Una de les fotografies que formen part de l’exposició ‘Els ulls dels pobres’ de Juan Guerrero

FOTOGRAFIA

Laura Grau | Redacció

Joan guerrero retrata els 
pobres d’Amèrica Llatina
La mostra s’inspira en pensaments del bisbe pere casaldáliga
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L’aprofitament del 
rec s’amplia per 
abastir la demanda 
de Barcelona 
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Agenda
laveu.cat/agenda

Festa Major 
de Mas Rampinyo
La Pegatina fa el pregó inaugural

27 D’AbrIl, 20h
lA unIó (Av. CAtAlunyA, 16)

23 D’AbrIl, DE lEs 10h A lEs 20h
C.MAjor I PlAçA DE l’EsGlésIA

15 l divendres
Presentació.  Del llibre i lliurament pre-
mis del concurs Els contes d’en Sergi’. 
Hora: 18.30h. Lloc: Auditori.

Processó.  De la Verge dels Dolors. Hora: 
18.30h. Lloc: Missa a l’església de Sant 
Joan Baptista i a continuació recorregut 
pels carrers de Can Sant Joan.

16 l dissabte
Visita. A Montjuïc. Hora: 10.30h. Lloc: 
Torres Venecianes de la plaça Espanya. 
Organitza: Fundació Cultural.

17 l diumenge
Visita. Personatges de la Rambla.  Hora: 
11h. Lloc: Font de la rambla de Canale-
tes. Organitza: Fundació Cultural.

Presentació. Del programa de la Festa 
de Mas Rampinyo. Hora: 18h. Lloc: La 
Unió. 

23 l dissabte
Fira del llibre. En commemoració de la 
diada de Sant Jordi. Hora: A partir de 
les 10 i fins a les 20h. Lloc: Plaça de 
l’Església i carrer Major.

Inauguració. De l’exposició ‘Amb fusta’ 
de l’Escola Municipal de Talla i Escultu-
ra. Hora: 12h. Lloc: Centre Cultural Els 
Forns de Breda.

24 l diumenge
Sortida. De Montcada amb bici per 
Mas Duran i Castell de Can Taió. Hora: 
10.30h. Lloc: Davant del pavelló Miquel 
Poblet.

27 l dimecres
Portes obertes. De l’Escola Bressol 
Camí del Bosc Hora: 17.30h. Lloc: Can 
Cuiàs.

Inauguració. De la Festa Major de Mas 
Rampinyo amb La Pegatina. Hora: 20h. 
Lloc: La Unió.

28 l dijous
Portes obertes. De l’Escola Bressol Mitja 

Costa. Hora: 17.30h. Lloc: Terra Nostra.

Portes obertes. De la llar d’infants Xics 
La Salle: 18h. Lloc: Col·legi La Salle.

Jornada Masoliver. Conversa amb César 
Antonio Molina i presentació del núme-
ro 4 de ‘Quaderns de Vallençana’. Hora: 
20h. Lloc: Auditori Municipal. Organitza: 
Fundació Juan Ramón Masoliver.

29 l divendres
Hora del conte. Contes llargs com un 
somriure, a càrrec de Sílvia Ricart. 
Hora: 18h. Lloc: Biblioteca Can Sant 
Joan (Turó, 45)

Precampanya. Presentació de la candi-
datura d’Esquerra. Hora: 20.30h. Lloc: 
Casa de la Vila. Organitza: Esquerra

Precampanya. Presentació de la candi-
datura del PSC. Hora: 21h. Lloc: Pavelló 
Miquel Poblet. Organitza: PSC. 

30 l dissabte
Trobada. De col·leccionistes de punts 
de llibre. Hora: De 10 a 14h. Lloc: Bi-
blioteca Elisenda de Montcada. 

Jornades esportives. De les escoles 
Reixac i Font Freda. Hora: Tot el dia.

Pedalada. Recorregut infantil en bici-
cleta per la mobilitat. Hora: 16h. Lloc: 
Escola Font Freda.

Sopar literari. Lliurament del Premi de 
Narrativa Curta Ateneu Domingo Fins. 
Hora: 21h. Lloc: Sala Gran de l’ABI.

Gimcana nocturna. Celebració dels 20 
anys de l’Esplai Sesa. Inscripcions: A 
info@esplaisesa.org. Els grups poden 
ser d’entre 3 i 8 persones i l’edat míni-
ma per participar és de 16 anys. Hora: 
De 21:45 a 1h. 

1 l diumenge
Visita. Exposició de moneda falsa, on es 
recordaran els duros sevillanos. Hora: 
11h. Lloc: Museu d’Art Nacional de 
Catalunya. Organitza: Fundació Cultural.

Sardanes. Ballada amb la cobla Canigó. 
Hora: 12h. Lloc: Av. Catalunya, de Mas 
Rampinyo.

3 l dimarts
Inauguració. De la XI Mostra d’Ense-

nyament amb el reportatge “Ja saps que 
estudiaràs?” i la xerrada Aconsellem als 
nostres fills sobre els possibles itineraris. 
Hora: 18.30h. Lloc: Casa de la Vila.

Inauguració. De l’exposició Els ulls dels 
pobres, de Joan Guerrero. Hora: 19.30h. 
Lloc: Auditori Municipal.

Vetllada poètico-musical. ‘Jo estimo, tu 
estimaves, ell estimarà’, a càrrec de Pep 
Martínez, dins del cicle ‘Coses que pas-
sen’. Hora: 20h. Lloc: Kursaal.

4 l dimecres
Xerrada. La comunicació amb els fills 
quan encara no parlen, a càrrec de 
Conxa Bugie, neuropediatra del DAPSI. 
Hora: 15.15h. Lloc: Casa de la Vila.

5 l dijous
Taller. De cuina: ‘Despertant passions, 
les postres’. Hora: 19h. preu: 5 euros. 
Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs. 

Xerrada. Què toca a cada edat (3-8)?, 
amb la psicopedagoga, Elena Martínez. 
Hora: 19.30h. Lloc: Sala polivalent de 
La Salle Montcada.

Inauguració. De l’exposició de pintura 
del Grup de Dones de Can Cuiàs. Hora: 
19.30h. Lloc: Casa de la Vila.

Precampanya. Presentació de la candi-
datura de CiU. Hora: 20h. Lloc: Auditori 
Municipal. Organitza: CiU

6 l divendres
Concert. De La máquina de escribir i La 
Rock’n’Rolla, dins del cicle Montcada-
sons. Hora: 22h. Lloc: Kursaal. Preu: 4 
euros. 

Fira del Llibre al carrer
Parades de roses i llibres, Racó del conte, 
tallers, sar

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposicions
‘guanya’t un punt’ 
fins a l’1 de maig

jORNADA MASOLIVER

pERIODISME 
I HUMANISME
amb césar a. Molina 
i Juan a. Masoliver
28 d’abril, 20h

EXpOSICIÓ
‘Huellas. Relatos ilustrados’
fins al 8 de maig 
Sala Sebastià Heredia

MONTCADASONS
La máquina de escribir i La Rock’n’Rolla
6 de maig, 22 h
Sala Joan Dalmau

ExPOSICIÓ

ELS ULLS DELS pOBRES
Fotografies de Joan Guerrero
3 de maig, 19.30h

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
j.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
j.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
j.Vila, pg. Jaume i, 26

15 16 17

22 23 2419 20 2118

25
J.Vila pardo pardoRelat Rivas DuranVila Nieto

DuranVila Nieto Relat RivasRecasens

27 2928
J.Vila J.Vila

30 1

                                         abril/maig

pardo Guix Guix

6 7 83 4 52
Rivas Duran DuranRecasens Vila Nieto RelatGuix 

Dones de Can Cuiàs
Del 5 al 22 de maig 

26



26 2a quinzena | Abril 2011Esports

Esports
laveu.cat/esports

TORNA gARCÍA AgUADO
L’exjugador de waterpolo 
farà al Kursaal noves 
xerrades sobre les addicions

ÈXIT DEL KORFBAL 
El Multiópticas Isis A s’ha 
classificat per al play-off pel 
títol a la Lliga Nacional

pàg. 30 pàg. 29  
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FUTBOL FEMENÍ

Sílvia Alquézar  | Redacció

L’EF Montcada 
punxa amb dos 
conjunts de la 
zona baixa

L’equip femení de l’EF Montca-
da ha punxat als dos últims par-
tits disputats contra equips de la 
zona baixa de la taula del Grup 
Segon de Primera Divisió. Les 
noies d’Antonio Moya, a la zona 
tranquil·la de la classificació –al 
vuitè lloc amb 32 punts– a falta 
de 4 jornades per al final de la 
lliga, van perdre a casa contra el 
Lourdes de Mollet per 5-6 i van 
empatar a 2 al camp del Palau 
Anglesola. “Potser falta el plus 
d’intensitat que tenia l’equip a 
jornades anteriors”, ha indicat 
l’entrenador, qui ha destacat que 
aquesta és la millor classificació 
de la història del futbol femení a 
Montcada a la màxima categoria. 
Al darrer partit, la bona notícia 
va ser la reaparició de la portera 
Yolanda després de la greu lesió a 
la cara que va patir a la primera 
volta. La nota negativa ha estat la 
lesió de la portera Davinia.

L’equip femení jugarà un torneig a l’Alguer
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El primer equip de La Salle ha 
fet història en aconseguir la clas-
sificació per a la fase d’ascens a 
Primera Estatal, una fita que no 
assolia des de feia 30 anys. El 
club va celebrar l’èxit esportiu 
a la darrera jornada de la Lliga 
Catalana amb una victòria con-
tra el Cardedeu per 33 a 23 da-
vant de centenars d’aficionats 
que no es van voler perdre la 
festa. A partir del xiulet final, 
l’eufòria es va desbordar entre 
la plantilla, que ha segellat una 
gran campionat acabant en se-
gona posició a només un punt 
del Banyoles, el líder. Ambdós 
equips han obtingut el passi per 
a la fase final i han sol·licitat 
l’organització del play-off, que 
tindrà lloc del 6 al 8 de maig. El 
campió de cada sector pujarà 
de categoria, mentre que els se-
gons tindran una segona opor-
tunitat en una fase de respesca 
en què només obtindrà l’ascens 
el primer classificat. 

Valoracions. La Salle masculí 
està fent una temporada ex-
traordinària, sobretot a la se-
gona volta on, dels darrers 15 
partits, només n’ha perdut un 
i d’un gol de diferència. Per al 
capità, Xavi Benítez, la clau de 
l’èxit és el fet que “la plantilla 
és una pinya, som un grup 
d’amics dins i fora de la pis-

ta”, una afirmació amb la que 
el tècnic, Dídac de la Torre, està 
totalment d’acord, però afe-
geix que “s’ha treballat molt 
dur per arribar fins aquí; 
estem molt contents d’haver 
contribuït a fer més gran la 
història d’aquest club”. Per 
la seva banda, el president, Jo-
sep Maresma, ha destacat que 
“la directiva està orgullosa 
d’aquest equip, format ma-
joritàriament per gent molt 
jove de la casa”. 
Respecte a la fase d’ascens, 
La Salle confia poder organit-
zar l’esdeveniment per tenir el 
factor pista a favor. “Sempre 
és millor jugar a casa amb 

el suport de l’afició”, ha dit 
Maresma, qui està convençut 
que la plantilla jugarà al ma-
teix nivell que a la lliga regular. 

“Hem demostrat que som un 
equip que aspira a tot, i més 
si juguem a Montcada”, ha 
manifestat l’entrenador.

Sílvia Alquézar | Redacció

HANDBOL MASCULÍ

La Salle fa història en obtenir el passi 
a la fase d’ascens a primera Estatal
L’equip ha acabat la Lliga catalana a la segona posició a tan sols un punt del primer classificat, el Banyoles

Els jugadors de La Salle mantegen l’entrenador després d’acabar el partit contra el Cardedeu i haver assolit l’objectiu de les fases d’ascens

  La Salle Iste femení disputa la Copa Federació

L’equip femení La Salle Iste ha començat a disputar la Copa 
Federació, amb un resultat negatiu i un altre positiu. Les noies 
d’Esperanza Hoyos van debutar a la competició amb una derrota a 
la pista del Tortosa per  25 a 21 en un mal dia en el capítol ofensiu 
per a les montcadenques. A la segona jornada, que va tenir lloc el 
dia 10 al pavelló Miquel Poblet, La Salle Iste va superar el Sant Es-
teve de Palautordera per 24-22 gràcies als contraatacs a la segona 
part. L’equip montcadenc va fer un bon partit, tot i que a la prime-
ra meitat no va quedar reflectit en el marcador gràcies a la bona 
actuació de la portera visitant.Toni Silvestre va dirigir la plantilla en 
absència d’Hoyos, que tenia altres compromisos esportius | SA
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Els verds han obtingut un valuós triomf al camp del Gramanet B, un rival directe (0-1)

El CD Montcada ha fet pinya per 
sortir de la zona de descens de la 
Primera Catalana i, per ara, el 
primer assalt l’ha guanyat. Els 
homes d’Iván Rodríguez, to-
cats per l’última derrota a casa 
contra el Rubí (1-2) al temps de 
descompte, van aconseguir en 
el seu desplaçament al camp 
del Gramenet B tres punts d’or 
per començar a sortir de la zona 
baixa de la taula, afavorits tam-
bé per la derrota del Blanes, un 
altre rival implicat en la salva-
ció. Els montcadencs –més units 
que mai, segons van fer públic 
en un comunicat– van jugar un 
bon partit a la població veïna, 

que es van veure recompensats 
amb una victòria que els permet 
continuar somiant amb la per-
manència a falta de set jornades 
perquè acabi la competició. 

Lluitar fins al final. El president 
verd, Modesto ‘Tato’ Sanchís, 
reconeixia que el club “està 
abonat a patir en els últims 
anys, però també a lluitar”, 
confiant en l’entrega dels juga-
dors per mantenir el club “a la 
categoria que es mereix”. Per 
la seva banda, l’entrenador creu 
que “cal seguir treballant molt 
dur i sortir cada jornada molt 
concentrats perquè tenim per 
endavant set finals que no po-

dem perdre per continuar a la 
màxima categoria”.
L’entitat farà tot el que estigui a 
les seves mans per donar suport 
a la plantilla en els moments 
més delicats de la temporada. 
La directiva ha posat en marxa 
una campanya per omplir les 
graderies de l’estadi de la Ferre-
ria en els quatre partits que que 
queden a casa: Olot, Poble Sec, 
Guíxols i Olímpic Can Fatjó. Les 
persones que hi vulguin assistir 
poden aconseguir invitacions de 
dilluns a divendres de 19 a 22h 
a les oficines del club, a l’estadi 
de la Ferreria. El CD Montcada 
és a l’antepenúltim lloc amb 34 
punts.

FUTBOL. PRIMERA CATALANA

El CD Montcada s’imposa al 
primer assalt de la salvació 
Sílvia Alquézar  | Redacció

El CD Montcada vol superar l’Olot, el líder, el dia 17 a casa per apropar-se més a la salvació
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La UD Santa María podria 
aconseguir l’objectiu de la tem-
porada –pujar de categoria– la 
pròxima jornada, el dia 16, a 
l’estadi de la Ferreria contra el 
Guinardó. Els homes de José 
Luis Sánchez es troben a tan 
sols un punt d’aquesta fita, des-
prés de la victòria al camp del 
Mollet (1-3) i l’ensopegada del 
Chacarita, el segon classificat, 
per 2-1 contra La Llagosta B. 
El segon objectiu del conjunt 
de Terra Nostra és proclamar-
se campió de lliga del Grup 
Dissetè de Tercera Territorial, 
del qual només estan a cinc 
punts.  A falta de quatre jorna-
des per al final del campionat, 

el Santa María ocupa la prime-
ra posició amb 63 punts, a set 
de diferència del Chacarita i a 
11 del tercer classificat, el Ra-
cing Vallbona. 

El Santa María està a tan 
sols un punt de l’ascens

FUTBOL. TERCERA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El Santa María està a punt de pujar a Segona
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La UE Sant Joan està en el seu 
millor moment de la tempora-
da, amb quatre victòries conse-
cutives i un bon nivell de joc. 
Els montcadencs han guanyat 
a les dues últimes jornades dis-
putades el Cardedeu (4-3) i el 
Santa Eulàlia de Ronçana (1-2). 
El tècnic, Osvaldo Leboso, s’ha 
mostrat molt content del rendi-
ment de la plantilla, que actual-
ment que disposa de jugadors 
suficients. “Ara sí tenim ban-
queta i això repercuteix en el 
rendiment del bloc”, ha indi-
cat l’entrenador. La Unió és al 
vuitè lloc amb 41 punts, a falta 
de sis jornades per al final.

El Sant Joan suma el quart triomf 
amb la idea de situar-se a dalt

FUTBOL. SEGONA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció

El Sant Joan viu aquests dies els millors moments de la temporada en joc i resultats
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> Homenatge al veterà del CD Montcada Fernando Ruiz ‘Candi’
Un grup d’exjugadors veterans del CD Montcada va retre homenatge el 10 d’abril a l’exjugador i extècnic del club 
verd Fernando Ruiz ‘Candi’, en un acte que va incloure diverses activitats com un partit de futbol i el lliurament d’un 
obsequi a l’homenatjat –a la foto– amb les autoritats municipals i un dels veterans del Montcada, José F. Márquez. 
‘Candi’ era el tècnic de l’equip local que va aconseguir l’ascens a Primera Regional als anys 80 | SA   
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Malgrat els mals resultats, els montcadencs estan a un pas d’assegurar-se la salvació

El Valentine ha encaixat una ra-
txa negativa de resultats, amb tres 
derrotes consecutives que l’han 
situat a la zona mitjana de la tau-
la. Els homes de Boris Balibrea 
van perdre a la pròrroga contra el 
Montgat (77-86), el líder, però tam-
bé van caure a la pista del Blanes 
per 79-62 i davant de l’Adepaf de 
Figueres per 77-78. En el cas del 
partit fora de casa, el Montcada va 
jugar per sota de les seves possibi-
litats “perquè no hi va haver la 

concentració i l’actitud idònies”, 
opina el tècnic. En canvi, al darrer 
matx jugat a casa, el Valentine va 
fer una bona primera part, amb 
un avantatge sobre el rival de 10 
punts. A la represa, el joc exterior 
va fulminar els montcadencs, que 
van veure com amb 12 triples, el 
Figueres s’emportava la victòria 
del pavelló Miquel Poblet. “Vam 
estar malament en el rebot de-
fensiu permetent moltes sego-
nes opcions”, ha indicat Balibrea, 
qui considera que s’ha d’aprendre 

d’aquestes errades per treure bons 
resultats a les tres últimes jorna-
des de lliga. El calendari, però, 
no serà gens fàcil, ja que els tres 
rivals es juguen molt tant per la 
part de dalt com de baix. “En el 
tram final de la competició hem 
de tornar a demostrar que som 
capaços de sortir una altra vega-
da d’una situació difícil”, explica 
l’entrenador, qui confia poder vèn-
cer el Cerberus Artés al pròxim 
partit “per assegurar-nos pràcti-
cament la permanència”.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

BàSQUET. COPA CATALUNYA

El Valentine encaixa la tercera 
derrota consecutiva a la lliga

Els montcadencs van perdre a la pista del Ràpid Santa coloma pel resultat de 5 gols a 4

Tot i completar un partit amb un 
bon rendiment, el Mausa va veure 
a Santa Coloma com s’allunyava 
una mica més de l’aspiració de 
pensar en l’ascens. La derrota a 
la pista del Ràpid Santa Coloma 
per 5 a 4 complica, per no dir que 
esvaeix, qualsevol possibilitat de 
playoff. 
Nau va estrenar el marcador 
donant un avantatge inicial al 
Mausa, que ràpidament els locals 
van neutralitzar. Miguelito, poc 
després, va tornar a avançar els 
montcadencs, però el resultat al 
descans va acabar amb empat a 
dos. A la represa, Mario va mar-

car el 2 a 3, però els colomencs 
van aprofitar el desfortuny dels 
homes de Juan Antonio Jaro, que-
van veure com en 12 minuts fi-
nals s’escapava el partit fins al 5 a 
4 final. “Vam desaprofitar mol-
tes ocasions a la primera part”, 
va reconèixer Jaro, qui tenia molt 
clar que “guanyar a Santa Colo-
ma era vital”. L’expulsió de Da-
vid i la davallada física de l’equip 
són altres de les claus que dóna 
el tècnic per explicar la derrota.  
En la pròxima jornada, el dia 16, 
l’equip rebrà l’Arenys, el segon 
classificat amb un avantatge de 6 
punts respecte els montcadencs, 
que continuen al tercer lloc. 

Lluís Maldonado  |  Redacció

BàSQUET. COPA CATALUNYA

El Mausa no pot amb el líder i 
veu com s’allunya de l’ascens
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El Valentine podria assegurar-se la permanència amb un triomf a la pròxima jornada de lliga

La UE Montcada finalitza 
en la cinquena posició

ESCACS. CAMPIONAT DE CATALUNYA

L’entitat i les autoritats municipals van descobrir una placa en commemoració dels 25 anys

El Centre Excursionista de 
Montcada, El Cim, comparteix 
protoganisme en el mur d’honor 
del pavelló municipal del Pla 
d’en Coll al costat de les grans 
figures de l’esport montcadenc 
com l’exciclista Miquel Poblet, 
l’exjugador d’handbol Jaume 
Puig, l’exjugador de bàsquet 
Joan Riera i entitats com La Sa-
lle d’handbol i el CB Montcada. 
En commemoració dels seus 25 

anys al llarg del 2011, les auto-
ritats locals i el president d’El 
Cim, Alfred Canals, van desco-
brir el dia 9 d’abril la placa de ce-
lebració de l’efemèride en un acte 
senzill i carregat de simbolisme, 
amb reconeixements i elogis a 
la gran tasca que ha fet durant 
aquest darrer quart de segle una 
entitat que va més enllà de cami-
nar i fer cims. A l’esdeveniment, 
van participar l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), el president 

de l’IME, Juan Parra (PSC), 
i el president de la Federació 
d’Entitats Excursionistes de Ca-
talunya, Jordi Merino. Aquesta 
és la segona proposta emmarca-
da en el programa de celebració 
del 25è aniversari. La segona, 
prevista el dia 14 a l’Auditori 
Municipal en el moment de tan-
car aquesta edició, consisteix 
en la presentació del llibre Vint-
i-Cim! Una història de muntanyes i 
companyonia.  

Lluís Maldonado  |  Pla d’en Coll

MUNTANYISME

El Centre Excursionista El Cim té  
un lloc d’honor al Miquel poblet 
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D’esquerra a dreta, Jordi Merino, Alfred Canals, l’alcadessa i Juan Parra, amb la placa a dalt

El primer equip de la UE Mont-
cada ha acabat el Campionat de 
Catalunya per equips a la cin-
quena posició amb 5’5 punts, 
una classificació que li permet 
continuar la temporada vinent 
a la Divisió d’Honor, la màxi-
ma categoria. A l’onzena i últi-
ma ronda, disputada el dia 10, 
els montcadencs van vèncer el 
Cerdanyola per 6’5 a 3’5. La 
directiva ha fet una valoració 
positiva de la trajectòria del con-
junt local. “Al final, ha guan-
yat l’UGA, que el vam tenir 
contra les cordes a la primera 
ronda, quedant palès el po-
tencial dels nostres jugadors”, 
ha indicat Eugenio Romero, un 
dels responsables del club.

Curs de monitor. El club mont-
cadenc i la Federació Catalana 
organitzen un curs de monitor 
base coincidint amb la disputa 
de l’Open Internacional Vila 
de Montcada. Les classes, que 
es duran a terme a l’Espai Cul-
tural Kursaal on es juga el tor-
neig, aniran a càrrec del Mestre 
Fede Josep Suárez, llicenciat en 
psicologia. En total, el curs co-
mençarà el 27 de juny i acabarà 
l’1 de juliol i constarà de 16 ho-
res presencials i 20 d’estudi via 
telemàtica. El temari inclou re-
glamentació bàsica, iniciació a la 
tàctica, informàtica aplicada als 
escacs i pedagogia en escacs. Les 
inscripcions s’han de fer a través 
de l’adreça electrònica pclaro-
saguilar@gmail.com. 

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El Mausa s’ha allunyat de les opcions d’ascens
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Sílvia Alquézar | Redacció

BTT. COPA DE FRANçA

La ciclista local Anna Vi-
llar, de l’Ayala Team, va 
acabar a l’onzena posició a 
la Copa de França, dispu-
tada el dia 3. La corredora 
montcadenca afrontava la 
prova amb força, motivació 
i ganes de mesurar-se a les 
millors, ja que participava 
un gran nombre de ciclis-
tes habituals a les copes del 
món. Villar va fer una gran 
sortida, col·locant-se cin-

quena, però uns problemes 
mecànics la van allunyar 
de la lluita pel triomf. La 
ciclista local no es va donar 
per vençuda i, una vegada 
solucionada l’avaria, va 
continuar la cursa remun-
tant alguns llocs a la taula 
–va arribar a perdre uns 12 
llocs. “Vaig punxar a una 
zona amb moltes pedres, 
em va fer molta ràbia, 
però vaig lluitar fins al 
final”, va indicar Villar. 

La ciclista local va arribar a perdre 12 llocs

Una avaria relega Anna 
Villar a l’onzena posició

> El Mausa B, amb possibilitats de pujar
L’equip sènior B de l’FS 
Mausa encara té opcions 
d’aconseguir l’ascens a Pri-
mera Divisió. Els montca-
dencs es troben a la sego-
na posició del Grup Tercer 
de Segona Divisió, amb 48 
punts, a sis de diferència 
respecte el líder, el Mataró. 
Els dos conjunts que se-
gueixen al Montcada són el 
Polinyà i l’Arenys, ambdós 
empatats a 44 punts. A les últimes jornades jugades, el Mausa B 
va vèncer el Racing Pineda (0-1) i el Vallgorguina (4-2) | SA  

> El Can Sant Joan s’endú el derbi local
El CEB Can Sant Joan-B. Montseny va guanyar el derbi mont-
cadenc contra el sènior B de l’Elvira-La Salle per 65 a 72. 
Els de Can Sant Joan es troben a l’onzena posició del Grup 
Primer del Campionat de Catalunya sènior amb 10 triomfs i 
15 ensopegades, mentre que l’equip de Mas Rampinyo és 
l’antepenúltim amb 4 victòries i 20 derrotes | SA
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> L’EF Montcada, desè amb 26 punts
L’equip sènior de futbol sala de 
l’EF Montcada ocupa la desena 
posició al Grup Quart de Segona 
Divisió, amb 26 punts, a manca 
de cinc partits perquè acabi la 
competició de lliga. Els mont-
cadencs van empatar a 4 gols 
a casa davant del conjunt de la 
presó de Quatre Camins i, una 
setmana més tard, van perdre 
contra l’Spinola, el segon classi-
ficat, per un 5-2  | SA 

> El Can Cuiàs es troba al sisè lloc
El conjunt sènior de l’AE Can Cuiàs està situat a la sisena 
posició al Grup Quart de Primera Divisió, amb 34 punts. 
Els nois que entrena Matías Ruiz van aconseguir una vic-
tòria molt important davant el tercer classificat, l’Automa-
tic Aiguafreda, per 9 a 4. Però, a la setmana següent, els 
montcadencs van caure a la pista de l’Inter Sentmenat, el 
penúltim de la taula, per 8 a 5  | SA   
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BàSQUET. CAMPIONAT SÈNIOR

El sènior A de l’Elvira-La 
Salle segueix entre el grup 
d’equips capdavanters al 
Grup Tercer del Campi-
onat de Catalunya sèni-
or. Els montcadencs han 
aconseguit 20 victòries i 6 
derrotes, empatats amb el 

Col·legi Cultural de Bada-
lona i Nou Badia. Als dos 
últims partits, l’Elvira va 
perdre contra el Regina 
Carmelí per 77 a 37 i, a la 
jornada anterior, es va im-
posar al Mas de Sant Llei 
per un ajustat 65 a 63. 

L’Elvira A segueix entre 
els primers al grup 3 
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L’Elvira és segon empatat amb tres equips més al Campionat de Catalunya
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Sílvia Alquézar | Redacció

KORFBAL

El Multiópticas Isis A s’ha 
assegurat una plaça al play-
off pel títol a la Lliga Naci-
onal després de guanyar a 
la pista de l’SLKC per 16 a 
24, a manca d’una jornada 
perquè acabi la fase regu-
lar. Els montcadencs, que 
ja han complert el gran 
objectiu de la temporada, 
van jugar un gran partit 
on destaquen les 10 ciste-
lles de Marc Castillo i les 
6 de José M. Álvarez. Per 

la seva banda, el Multióp-
ticas B s’ha convertit en el 
campió de la fase regular 
de Segona Divisió, després 
de superar l’SLKC B per 
12-14 a manca d’un en-
frontament perquè finalitzi 
la competició.  
D’altra banda, el pavelló 
Miquel Poblet acollirà el 
dia 17 la presentació de les 
seleccions catalanes s’14, 
s’16, s’19 i s’21, amb 13 
persones del korfbal mont-
cadenc.

El conjunt B s’assegura el primer lloc a Segona 

El Multiópticas A jugarà 
la fase pel títol de lliga

El Multiópticas Isis A ha aconseguit la classificació per al play-off pel títol 
ck
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> La Salle Veteranes, a semifinals
L’equip d’handbol de veteranes de La Salle, format aquesta 
temporada, ha acabat en segon lloc de la fase regular de la lli-
ga, obtenint la classificació per a semifinals, que jugarà contra 
el Granollers a doble partit. El guanyador disputarà la final, que 
s’enfrontarà al vencedor de l’eliminatòria entre el Castelldefels i 
el Gavà. El conjunt local només ha perdut dos partits, precisa-
ment contra el Castelldefels, el campió de la primera fase  | SA   
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Sílvia Alquézar | Redacció

HANDBOL. TERCERA CATALANA

La Salle B es troba a la 
tercera posició del Grup 
B de la Tercera Catalana, 
amb 29 punts, darrera del 
Safa (33) i el Gavà (34) i 
amb dos punts d’avantatge 
respecte el seu persegui-
dor més immediat, el Sant 
Adreu de Palomar. Als dos 
últims enfrontaments, els 

montcadencs, dirigits per 
Pere Arbona, van superar 
el Sant Joan Despí, el novè 
classificat, per 27 a 32. Una 
setmana abans, els locals 
van apallissar el Tortosa, el 
vuitè a la taula, per un con-
tundent 42 a 18. L’equip sè-
nior B lluita per estar entre 
els millors i poder aspirar a 
un ascens de categoria.   

L’equip ha guanyat els dos darrers matxs disputats

La Salle B es manté al 
tercer lloc del grup B
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L’exwaterpolista Pedro 
García Aguado tornarà al 
Kursaal a fer més xerrades 
sobre la prevenció i el tracta-
ment de les addiccions. Les 
sessions, que tindran lloc 
el 2 de maig, s’adrecen als 
estudiants de primer de bat-
xillerat i als pares i mares 
dels alumnes. A petició dels 
centres de secundària des-
prés de la primera xerrada 
d’Aguado al mes de desem-
bre a Can Sant Joan, l’Ins-
titut Municipal d’Esports i 
Lleure (IME) i el Consell 
Esportiu del Vallès Occi-
dental Sud (CEVOS) han 
decidit repetir l’experiència 
en el marc de les iniciatives 
per prevenir les conductes 
de risc i la drogadicció entre 
els joves.

Enganxa’t. L’exjugador de 
futbol del Barça Josep Mo-
ratalla va parlar el 4 d’abril 
a Montcada sobre els benefi-
cis que comporta fer esport 
per a la salut i per evitar 

conductes de risc en un acte 
organitzat per l’Agrupació 
de Veterans del club blau-
grana amb el suport de la 
Regidoria de Salut Pública i 
l’IME, amb motiu dels dies 
mundials de la Salut i l’Ac-
tivitat Física. Moratalla va 
presentar la iniciativa ‘En-
ganxa’t a l’esport’ als infants 

i als adults durant dues xer-
rades que va oferir a l’estadi 
de la Ferreria. La primera 
es va adreçar als joves juga-
dors de l’EF Montcada, als 
quals els va indicar que “ha 
de donar prioritat al joc 
net per sobre del resultat i 
del rendiment”. Pel que fa 
a la trobada amb els grans, 

Moratalla va demanar als 
pares que “no traslladin les 
seves frustracions als fills, 
perquè acaben deixant 
l’esport”. L’acte també va 
comptar amb la intervenció 
d’alguns representants de 
l’EF Montcada, autoritats 
municipals i una infermera 
del CAP Montcada.

PREVENCIÓ DE CONDUCTES DE RISC

Carlos Depares, de l’EF Montcada; el regidor d’Esports, Juan Parra, i l’exjugador del Barça, Josep Moratalla

S. Díaz/S. Alquézar | La Ferreria

L’exjugador blaugrana Josep Moratalla va fer una conferència sobre els beneficis que comporta fer esport

L’exwaterpolista pedro garcía farà 
més xerrades sobre les addiccions

La Joventut Atlètica Montca-
da (JAM) ha aconseguit 16 
podis al Campionat Comar-
cal d’Atletisme, disputat a 
Barberà el 2 d’abril. Cal des-
tacar les primeres posicions 
de la benjamí Berta Núñez i 
de la prebenjamí Lucía Na-
varrete en llençament i dels 
infantils Paula Molina i Yeli 
Sagna a la prova dels 600 me-
tres i dels 1.000 m., respecti-
vament. La JAM també es 
va endur la medalla de plata 
als 600 m. (Berta Núñez), als 

400 m. (Lucía Navarrete), en 
salt de llargada (l’aleví Paula 
Sofía i la infantil Usha Polo), 
als 60 metres (Usha Polo), 
en llançament (Paula Moli-
na) i als 1.000 m. (l’infantil 
Joan Riera i el cadet Víctor 
Espasa). El guardó de bron-
ze va ser per a Lucía Navar-
rete en salt de llargada, i per 
als l’infantils Marc Gómez 
Núñez en 60 metres i Marc 
Gómez Gerbolés en llan-
çament de disc. L’equip aleví 
femení va ser segon a la cur-
sa del 4x60 metres.

La JAM obté 16 podis 
al torneig comarcal

ATLETISME

Sílvia Alquézar | Redacció

La secció esportiva de 
l’AMPA El Turó fa tres 
anys que està adherida 
al Pla Català de l’Esport, 
una iniciativa de la Ge-
neralitat que promociona 
la pràctica d’una filosofia 
de vida en què l’esport 
és sinòmin de benestar. 
Les activitats extraesco-
lars estan coordinades pel 
professor d’educació física 
Nacho Gálvez, qui explica 
que l’objectiu és “buscar 
iniciatives a mida segons 
les inquietuds d’un grup 
mínim d’alumnes”. Així, 
aquest curs s’ha posat en 
marxa un taller de funky 
i, en anys anteriors, també 
s’han impulsat altres activi-

tats físiques com el patinat-
ge i el karate, a més d’altres 
projectes més consolidats 
com les lligues de bàsquet 
i futbol sala del CDEM, el 
multiesport i la psicomotri-
citat, també promoguts des 
de l’ens municipal per a to-
tes les escoles. 

Ajuts. En total, mouen el 
cos d’una manera o una 
altra gairebé 120 alumnes 
cada setmana, que només 
han de pagar 8 euros per 
cada activitat que fan grà-
cies a la subvenció del Pla 
Català. “Optem perquè 
faci esport el màxim 
nombre d’infants possi-
ble a un preu bastant as-
sequible”, diu Gálvez.

ESPORT ESCOLAR

Sílvia Alquézar | Redacció

Els alumnes només han de pagar 8 euros gràcies a la subvenció del pla català de l’Esport

El Turó beca tots els infants que 
fan alguna activitat física al centre

El patinatge és una de les activitats extraescolars que s’oferta a El Turó
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> Comencen les jornades esportives
Les escoles Reixac i Font Freda inauguraran el 30 d’abril el ca-
lendari de les jornades esportives que cada any organitzen les 
AMPAS dels centres escolars del municipi. El 14 de maig serà el 
dia del Mitja Costa i el Sagrat Cor, mentre que el dia 28 tindran 
lloc les dels col·legis El Turó i Elvira Cuyàs. Tancarà el programa 
El Viver, que les farà el 3 i 4 de juny. La cloenda dels Jocs Escolar 
posarà punt i final a les activitats esportives amb la festa que se 
celebrarà el 21 de maig al Parc de la Llacuna, a Mas Duran  | SA 

> Curs d’esport per a malalts crònics
La Regidoria de Salut Pública i Consum, amb el suport de 
l’Institut Municipal d’Esports i Lleure (IME), ha engegat el primer 
curs d’activitat física adreçat a aquelles persones que han rebut 
la prescripció mèdica de fer esport. Aquesta activitat es troba dins 
del Pla d’Activitat Física, Esport i Salut (PAFES), una iniciativa per 
lluitar contra el sedentarisme que va posar en marxa la Gene-
ralitat el 2007 i a la qual es va afegir l’Ajuntament. L’objectiu és 
millorar la salut i la qualitat de vida de les persones sedentàries, 
tot augmentant els nivells d’activitat física i facilitant la pràctica als 
usuaris de l’atenció primària. Aquest curs es fa al pavelló Miquel 
Poblet els dimarts i dijous de 17 a 18h | SA
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> primer Torneig de primavera d’escacs
Prop d’una trentena d’infants de Badia, Ripollet i Montcada va 
participar al I Torneig de Primavera, que es va disputar el 9 d’abril 
al pavelló Miquel Poblet. El millor classificat local va ser Arnau 
Jové, de 9 anys, que va ser tercer. El segon torneig tindrà lloc el 
14 de maig. A la foto, alguns dels participants  | SA 
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L’equip juvenil de l’FS 
Mausa està situat a la zona 
tranquil·la de la classifica-
ció a la Lliga Nacional, la 
categoria més important. 
Els montcadencs es tro-
ben a la vuitena posició 
amb 30 punts, a un de 
diferència del Manresa i 
a tres d’avantatge respecte 
La Unión, el seu imme-
diat perseguidor. Després 

d’una ratxa bastant positi-
va de resultats, a les dues 
últimes jornades el conjunt 
local no ha pogut sumar 
cap punt. El Mausa va 
caure derrotat a casa con-
tra el Mataró, el sisè classi-
ficat amb 36 punts, per 4 a 
6. Una setmana abans, els 
montcadencs van perdre 
contra el Jesús María, el 
desè amb 24 punts, per 8 
gols a 3.

El juvenil és el vuitè 
a la zona tranquil·la

FUTBOL SALA. FS MAUSA

Sílvia Alquézar | Redacció
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El juvenil del Mausa es troba a la vuitena posició de la màxima categoria

El juvenil té l’ascens a tocar 
amb sis punts d’avantatge

A falta de cinc jornades 
perquè acabi la lliga, l’equip 
juvenil està cada vegada 
més a prop d’aconseguir 
l’objectiu de la temporada: 
pujar a Primera Divisió. 
Els nois de Manolo Jimé-
nez són més líders, ja que 
sumen 52 punts al Grup 
25 de Segona Divisió i es-
tan a 6 punts del seu per-
seguidor més immediat, 
la Penya Barcelonista de 
Sant Celoni. Els montca-
dencs segueixen ferms en 
la lluita per l’ascens amb 
nous triomfs. Els locals 
van vèncer el Llerona per 
1-6, el Cardedeu per 1-2 en 
el maxt ajornat del 12 de 
març i el Martorelles per 
7-1. A les dues pròximes 
jornades, el Montcada 
jugarà a l’estadi contra la 
Llagosta i el Lourdes de 
Mollet.

Alevins. Els cinc equips 
alevins de l’EF Montcada 
estan fent una bona tem-
porada en el primer any 
de la nova lliga de futbol 
7. El conjunt millor classi-
ficat és l’A, que és el quart 
del Grup Novè de Tercera 
amb 80 punts i un partit 
menys. El seu tècnic, Ro-

bert Villa, s’ha mostrat 
“molt content amb la 
projecció de la plantilla”. 
D’altra banda, el B és a 
la zona mitja alta també 
de Tercera, mentre que el 
C, el D i l’E –que juguen 
a Quarta Divisió– estan 
a les posicions còmodes 
avançant molt dia a dia. 

Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL. EF MONTCADA

Els cinc equips alevins estan fent una bona temporada a la nova lliga de futbol 7

Passen les jornades i cada 
vegada està més emocio-
nant la recta final de la lli-
ga al Grup Setè de Primera 
Divisió. El CD Montcada 
no falla i segueix entre 
el grup capdavanter que 
lluita per ascendir a Pre-
ferent, un objectiu que 
només aconseguirà el pri-
mer classificat. Els verds es 
troben a la segona posició 

amb 58 punts empatats 
amb el Mollet i, al tercer 
lloc, hi ha el Parets, amb 
56, tots tres equips amb 
partits ajornats. A les dues 
últimes jornades, el CD 
Montcada va guanyar al 
camp del Bellavista Milán 
per 1-2 i, a la setmana se-
güent, es va imposar amb 
claredat en la seva visita a 
l’Atmella del Vallès per un 
contundent 0 a 4. 

El CD Montcada no 
falla i segueix a dalt

FUTBOL jUVENIL  

Sílvia Alquézar | Redacció

El CD Montcada es troba entre el grup d’equips que lluiten per l’ascens

L’equip juvenil de La 
Salle ha iniciat la Copa 
Catalunya amb una de-
rrota. El conjunt de Jaume 
Puig va perdre contra el 
Granollers, el campió de 
la Lliga Catalana, per 42 
a 28. Malgrat la diferèn-
cia, els montcadencs van 
començar el partit bé, amb 
un avantatge de fins a dos 
gols en el marcador fins 

al minut 20. Però, a partir 
d’aquí, el Granollers va 
deixar palesa la seva su-
perioritat i, abans del des-
cans, ja havia donat la vol-
ta a l’electrònic (19-14). La 
segona meitat va ser més 
del mateix fins al resultat 
final, amb un desavantatge 
montcadenc de 14 tants. 
Cal destacar els 10 gols de 
Chus Pons i els 7 de Jordi 
Quintanar. 

El juvenil perd amb el 
granollers a la Copa

HANDBOL. CH LA SALLE

Sílvia Alquézar | Redacció

El juvenil de La Salle va acabar la Lliga Catalana a la vuitena posició

L’aleví A es troba a la quarta posició amb opcions de quedar més amunt
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L’equip mini B del Valen-
tine ha millorat el joc i els 
resultat en la segona fase 
de la temporada. Els nois 
que entrena Marc Amenós 
estan jugant la fase regular 
Nivell C-1. Al Grup Setè, 
el Montcada es troba a la 
quarta posició amb 6 vic-
tòries i 4 derrotes. A les 
dues últimes jornades dis-
putades, el mini B va guan-
yar de forma clara l’AESE 
B, el cinquè amb 4 triomfs, 
per 83 a 35. Al matx an-
terior, els montcadencs no 
van poder superar el segon 
classificat sense conèixer 
encara la derrota, el CAT 
Mini, amb qui van perdre 
per 88 a 50. A la primera 

fase de la lliga, el Valenti-
ne va jugar al Grup 12 del 
Nivell B, on va finalitzar 
penúltim amb 2 victòries.

L’equip mini B millora 
el joc i els resultats

BàSQUET. VALENTINE

Sílvia Alquézar | Redacció L’equip aleví de l’AE Can 
Cuiàs està fent una gran 
campanya en la seva pri-
mera participació a una 
lliga federada. Els mont-
cadencs ocupen la quarta 
posició amb 51 punts, em-
patats amb el Riudellots, 
el tercer, a qui precisa-
ment van superar fa dues 
jornades per 2-3. Els locals 
també es van imposar a 
l’Escola Pia de Sabadell 
per 3-1 al darrer matx ju-
gat a casa. El conjunt aleví 
juga al Grup Segon de Se-
gona Divisió. A manca de 
set jornades, l’aleví aspira 
a seguir aprenent. L’equip 
també participa a la lliga 
de futbol sala que organit-
za el CDEM  | SA 

FUTBOL SALA 

L’aleví de Can 
Cuiàs ocupa 
el quart lloc
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> El sots-25 de Can 
Sant Joan és vuitè
L’equip sots-25 del CEB Can Sant Joan 
es troba a la vuitena posició amb 10 
victòries i 13 derrotes. Els locals van 
guanyar a la darrera jornada disputada 
l’Escola Pia de Sabadell per 70-74 | SA 
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El sots-21 masculí va vèncer el Gavà



Kamran Khan
Defensor de la integració. Va néixer fa 36 anys a Karachi, una ciutat del Paquistà de 18 
milions d’habitants, en el si d’una família de classe mitjana. Al 1998 es va llicenciar en Ciències 
Polítiques i va decidir marxar del país, fastiguejat per la falta de llibertats i pels problemes de 
burocràcia i corrupció que afecten totes les institucions. Fa 8 anys que viu a Montcada i Reixac, 
amb la seva dona i el seu fill, Shery, que estudia a l’escola El Turó. Treballa en el petit super-
mercat que la seva exposa regenta a Terrassa i, en el seu temps lliure, participa en associacions 
que promouen la integració de la comunitat paquistanesa a Catalunya, formada per 40.000 
persones. Presideix l’Associació Intercultural Punt Comú, a Barcelona, que edita el setmanari El 
mirador dels immigrants, i és el secretari general de la Federació Catalana d’Entitats Paquista-
neses. Està estudiant a l’SLC el nivell bàsic de català per poder-lo parlar amb el seu fill.

“Quan parli català, em 
sentiré integrat del tot”

-Com va l’aprenentatge del català?
Estic molt motivat per aprendre ca-
talà i poder-lo parlar amb el meu fill. 
Fins que no sàpiga parlar català no 
em consideraré integrat del tot. A 
casa parlem l’urdú i l’anglès, llen-
gües cooficials al meu país, l’indi 
–perquè la meva dona és originària 
de l’Índia–i el castellà i el català.
-Com va aprendre el castellà?
Quan vaig arribar desconeixia que 
a Catalunya es parlaven dues llen-
gües. La meva primera feina va ser 
en un pàrquing de Barcelona. El 
cap em va prometre un contracte de 
3 mesos si aprenia castellà en una 
setmana. En set dies vaig aprendre 
200 paraules, totes relacionades 
amb la feina, i m’hi vaig quedar.
-Catalunya és una societat acollidora?
La veritat és que no viuria en cap 
lloc d’Europa que no fos aquest. 
Crec que la majoria dels ciutadans 
és conscient de les dificultats que 
té un estranger i, en comparació 

amb altres països, està més dispo-
sada a ajudar-lo. Catalunya pot ser 
un exemple per a la resta del món. 
Alguns, però, tenen una idea equi-
vocada de l’immigrant i les seves 
motivacions, que no són sempre 
econòmiques. Alguns venen per 
conèixer món i ampliar els estudis i 
d’altres per raons polítiques.
-En el seu cas, quina va ser la mo-
tivació principal?
Sempre m’ha interessat la política 
com una eina per canviar la so-
cie tat, però al meu país res no pot 
avançar perquè hi ha massa corrup-
ció instal·lada en els diferents esta-
ments del poder. Cada vegada hi ha 
més desequilibris. Els rics són més 
rics i els pobres, paupèrrims. Un 
altre factor preocupant és el radi-
calisme islàmic, alimentat per les 
condicions d’extrema pobresa i, en 
el seu moment, per la política dels 
Estats Units, que va finançar els ta-
libans per fer fora els comunistes de 

l’Afganistan. Al meu país hi ha una 
guerra ideològica entre una visió de 
l’Islam moderna i oberta i una altra, 
arcaica i intransigent.
-Vostè és creient musulmà?
Al Paquistà, el 97% de la població 
és musulmana. Jo sóc creient, però 
considero que la religió forma part 
de l’àmbit privat de la vida de les 

persones i, que, per sobre d’ella, hi 
ha la Humanitat. Les religions, si-
guin quines siguin, ens han d’ajudar 
a viure no pas a enfrontar-nos els 
uns amb els altres.
-Què opina de les revoltes populars 
que s’estan produint al món àrab? 

Són totalment comprensibles i tenen 
a veure amb la capacitat de la gent 
per suportar abusos i injustícies. Al 
meu país, 3.000 metges han mar-
xat a buscar feina a l’Àrabia Saudí. 
Saps quan temps trigarem a dispo-
sar de tot aquest capital humà? Els 
governs han de crear feina i donar 
facilitats perquè la gent es busqui 
la vida. Si no és així, la gent que pot 
marxa, i la que es queda es rebel·la 
quan arriba al límit de no poder 
menjar ni una vegada al dia.
-Amb l’arribada de paquistanesos, 
han proliferat molts establiments 
d’alimentació amb horaris marato-
nians, fet molt criticat.
Això ens ha creat mala imatge i des 
d’associacions com la meva ja s’està 
treballant per conscienciar els co-
merciants paquistanesos que aquí hi 
ha horaris de feina i que, igual que 
paguen impostos, han de complir-
los. També s’ha de reconèixer que 
a barris com el Raval de Barcelona 

els comerços paquistanesos els han 
donat vida nova.  Però crec que s’ha 
de fer molta pedagogia per “civilit-
zar” els costums.  Si volem ser una 
societat plural i respectuosa, encara 
queda molt camí per fer en l’àmbit de 
la integració. 
-I en el tema de la igualtat de gè-
nere?
També és un tema que cal treballar. 
Jo veig que molts homes paquista-
nesos o d’altres països adapten la 
seva vestimenta a l’estil d’aquí  però, 
en canvi, les seves dones mantenen 
la mateixa. Elles també haurien de 
tenir l’opció de canviar, però no és 
així. Potser és una qüestió genera-
cional i les seves filles ja no repetiran 
el model.
-Pensa tornar al seu país? 
De vegades m’oblido que vinc d’una 
altra terra, fins que parlo per telèfon 
amb la meva mare, que viu a Kara-
chi. Tinc clar que el meu fill és català 
i que el seu futur és a Catalunya. 

“Al meu país hi ha 
una guerra ideològica 
entre una visió de 
l’Islam moderna i una 
altra, d’arcaica”

Alumne del Servei Local de Català
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